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Voorwoord  
 

Bij N-VA hebben we een duidelijk plan om vooruitgang te boeken. We investeren in een sterke 
financiële basis en essentiële projecten om een toekomst te creëren waarin iedereen kan groeien en 
genieten. 

We hebben hard gewerkt aan de financiële gezondheid van Brecht. We hebben de schulden 
afgebouwd van 28 miljoen euro naar 14 miljoen euro aan het einde van deze legislatuur, terwijl we 
toch zo'n 60 miljoen euro hebben geïnvesteerd in belangrijke projecten.  

We hebben al veel bereikt: een nieuw gemeentehuis, een modern technisch centrum, en uitgebreide 
rioleringswerken. Maar we kijken ook verder vooruit. Hoe ziet Brecht eruit in 2040? Met een sterke 
vergrijzing zullen we investeringen nodig hebben in een nieuw woonzorgcentrum en in het verbeteren 
van onze dienstverlening naar de mensen. We willen een gemeente zijn die toegankelijk is voor 
iedereen, met drempelloze openbare ruimten en rustpunten.  

Daarnaast blijven we aantrekkelijk voor jonge gezinnen door te investeren in jeugd en sport. We 
realiseren een masterplan voor vrijetijd infrastructuur, waaronder een nieuwe sporthal in St. Job, een 
dienstencentrum, polyvalente zalen en ontmoetingsruimtes, en een sportpark tussen Brecht en St. 
Lenaarts. Ook blijven we investeren in kwalitatief onderwijs en kinderopvang om de toekomst van 
onze kinderen te waarborgen.  

Bij N-VA Brecht zetten we ons in als één team, met een duidelijke gezamenlijke visie, voor een 
toekomst waarin iedereen kan groeien en bloeien. En daarom hopen wij op uw stem op 13 oktober. 

 

Uw burgemeester – Sven Deckers 
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Thuis in Brecht  

1. Algemeen beleid & financiën  

Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

We hebben aan het begin van de legislatuur een kerntakendebat gehouden. Hierin hebben we 
bepaald waar we als gemeente op willen inzetten en welke taken beter uitbesteed konden worden of 
welke samenwerkingen we beter zouden stoppen. De gemeente dient zich echter te focussen op zijn 
kerntaken.  

Meer dan ooit werd er een strikt budgettair beleid gevoerd in onze gemeente. We hebben de 
exploitatie-uitgaven onder controle gehouden en hebben geïnvesteerd waar mogelijk met steeds een 
voorafgaande langetermijnvisie om deze investeringen te verantwoorden.  

We hebben deze legislatuur enkele grote projecten opgestart (Nieuwe Technische Dienst, ’t 
Gemeentehuis, voorbereiding WZC…), we zijn doordacht met deze investeringen omgegaan om 
ervoor te zorgen dat onze financiële gezondheid niet werd aangetast. 

Wij zijn voorstander van transparantie zoals het hoort. Alle schulden die in het verleden niet 
opgenomen waren in de cijfers van de gemeente, hebben we transparant gemaakt en opgelost.  

We zijn ervoor gegaan om geen schulden over te dragen naar de volgende generaties. We hebben 
erop gehamerd dat de schulden op een gezonde, structurele manier werden afgebouwd en 
terugbetaald. Niet door het verkopen van gemeentelijke eigendommen of spaarpotten aan te snijden, 
maar door te besparen op onze werkingskosten. We maken geen putten om andere putten op te 
vullen. In het begin van de legislatuur hebben we een financiële put geërfd van 28 miljoen euro 
schulden. Aan het einde van deze legislatuur zullen wij afsluiten op een schuld van ongeveer 14 
miljoen euro, desondanks we maar liefst 60 miljoen euro hebben geïnvesteerd in belangrijke 
projecten.  

We hebben ook financiële ruimte gecreëerd voor de toekomstige noodzakelijke investeringen. Er 
staan nog heel wat projecten te wachten, nl. de nieuwe gemeentelijke basisschool in Brecht, het 
woonzorgcentrum in Brecht, maar ook de vrijetijdsinfrastructuur in Sint-Job-in-‘t-Goor en clustering 
voor vrijetijdsinfrastructuur voor Brecht en Sint-Lenaarts.  

We hebben ons ingezet om te gaan naar een gunstig fiscaal ondernemersklimaat. Ondernemers 
zorgen voor welvaart en werkgelegenheid op ons grondgebied dus we moeten hen ten allen tijde 
steunen. We vinden het belangrijk om geen pestbelastingen in te voeren en onze lokale handelaar te 
steunen.  

We hebben een transparant subsidiebeleid gevoerd waarbij duidelijk is wie welke subsidie krijgt, maar 
ook een gelijke behandeling. De verdeling moet eerlijk verlopen en iedereen moet transparant weten 
welke subsidies er verkregen worden. Objectieve criteria werden hier steeds gehanteerd.   
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1.1 Financiën  

Uiteraard gaan we verder met het bovengenoemde beleid en we zullen steeds investeren met een 
langetermijnvisie. We gaan verder werken aan een gezonde financiële toestand van onze gemeente 

We investeren in onze gemeente zonder bijkomende schulden of belastingverhogingen. 

We willen differentiëren in opcentiemen, om zo sturend te kunnen werken op bijvoorbeeld handelaars 
die zich willen vestigen in het kernwinkelgebied of willen investeren in duurzame energie.  

De belangen van onze inwoners staan centraal. We staan dus voor een verstandig lokaal bestuur. 
Onze eigen werking moet steeds ten dienste staan van de Brechtenaren.  

We gaan aan het begin van de legislatuur terug een kerntakendebat houden. Waar kunnen we beter 
een samenwerking aangaan met de privésector? En wat houden we in huis? We hebben dit  gedaan 
aan het begin van de vorige legislatuur, maar hier zijn zeker nog verbeterpunten mogelijk.  

De subsidiereglementen dienen opnieuw onder de loep genomen te worden en herbekeken te worden 
om zo verbetering toe te laten. Deze werden al een groot stuk transparanter en eerlijker, maar kunnen 
nog bijgewerkt worden op basis van de evaluatie die we hierover gemaakt hebben. We moeten clubs 
die zelf willen investeren in hun infrastructuur stimuleren. We herbekijken dus zeker in het begin van 
de volgende legislatuur deze bedragen.  

We willen verder werken aan een verantwoordelijk financieel beleid. Door te zorgen voor 
een gezonde financiële situatie, kunnen wij blijven investeren in belangrijke noodzakelijke 
projecten (zoals de nieuwe basisschool, renovatie/nieuwbouw van het woonzorgcentrum, 
vrijetijdsinfrastructuur…) en kunnen we tegelijkertijd de financiën onder controle houden. 

 

1.2 Dienstverlening  

We zetten volop verder in op onze cyberveiligheid. Onze gemeente verwerkt grote hoeveelheden 
persoonlijke gegevens van onze inwoners en deze moeten dan ook ten allen tijde zo goed mogelijk 
beschermd worden. We hebben de afgelopen legislatuur enorm ingezet hierop bij de aankoop van 
nieuwe licenties in onze softwarepakketten en door gebruik te maken van meerfactor authenticatie.  

We blijven verder inzetten op een vlottere dienstverlening en zetten hierbij dus ook extra in op de 
verdere digitalisering van ons burgerloket.  

Naast onze digitale dienstverlening blijven onze fysieke loketten essentieel. Met de bouw van het 
nieuwe gemeentehuis, werden deze zowel in functie van de burger als ons personeel gebouwd om 
zo volledig ten dienste van de burger te kunnen werken. We willen ons op deze manier organiseren 
en onze dienstverlening optimaliseren zodat elke burger gemakkelijk bij ons terecht kan.  
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1.3 Personeel  

We willen een modern personeelsbeleid voeren binnen onze gemeente. Hiervoor maken we gebruik 
van de nieuwe rechtspositieregeling met volgende belangrijke punten:  

- We willen ervaring laten meetellen evenwaardig aan een diploma 

- We maken gebruik van onze lokale autonomie om een aantrekkelijk loonpakket op te stellen 
voor onze knelpuntvacatures 

- We willen goed presterende medewerkers belonen met extra loon of premies 

 

We willen streven en gaan voor een actief bijscholingsbeleid. Regelgeving verandert voortdurend. Er 
komen steeds meer uitdagingen op onze personeelsleden af. Het is belangrijk dat zij zich hiervoor 
kunnen bijscholen.  

Voor onze toekomstige aanwervingen zetten we steeds in op contractuele aanstellingen. Dit kan onze 
gemeente de flexibiliteit geven die nodig is om de uitdagingen van de toekomst aan te kunnen.  

We organiseren het aanwervingsbeleid van onze gemeente op een snelle en flexibele manier, zodat 
we goed kunnen inspelen op de evoluties van de arbeidsmarkt. We willen niet dat capabele 
kandidaten afhaken omwille van lange selectieprocedures en -termijnen.  

Onze burgers hebben recht op een neutrale en onpartijdige dienstverlenging. De neutraliteit en 
onpartijdigheid worden zichtbaar gemaakt door een neutrale kledingstijl voor personeel dat in 
rechtstreeks contact komt met onze burgers in de openbare dienstverlening en bij contacten met 
externe partners. Religieuze of ideologische symbolen zijn dus niet toegelaten in deze functies.  

Een aanpassing van ons organigram en een oplossing voor onze éénmansdiensten dringt zich op. 
Onze clusterverantwoordelijken zijn ook rechtstreeks leidinggevenden. Zij voeren dus op huidig 
ogenblik meerdere taken uit, waardoor niet de juiste focus kan gelegd worden. Sturingen, evaluaties, 
feedback, zijn nodig om een meer mature organisatie te worden. Ook hebben we meerdere diensten 
die bestaan uit 1 VTE. Bij afwezigheid vormt zich hier een groot probleem. Ook dit zal bekeken moeten 
worden om dit intern te kunnen opvangen en eventueel te kijken naar een uitbreiding van het aantal 
VTE’s om de werking te kunnen blijven garanderen.  

We herbekijken onze dienstverlening en organigram. We hebben daarbij aandacht voor een 
goed evenwicht tussen een aangename werksfeer voor onze medewerkers en een 
optimale dienstverlening voor onze burgers. 
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2. Communicatie & participatie  

Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

Er werden op ons grondgebied 3 nieuwe informatieborden geïnstalleerd. Wij hebben deze zelf niet 
moeten financieren door een samenwerking met een externe partner. We krijgen 50% van de zendtijd 
voor gemeentelijke berichten en berichten voor onze verenigingen. Deze krijgen door de LED-
schermen een mooie en herkenbare lay-out. We blijven dus inzetten op offline communicatie om onze 
Brechtenaren zo goed mogelijk online maar ook offline te bereiken.  

De vroegere website was verouderd, niet overzichtelijk en vooral niet gebruiksvriendelijk. Met de 
nieuwe website zijn we gegaan naar een duidelijke website. De oude pagina’s werden herbekeken. 
Zo kan de juiste informatie tot aan de burgers geraken. Er werd tevens een chatbot ‘Regi’ 
geïntegreerd. Deze beantwoordt interactief vragen op basis van de gegevens op onze website.  

Er werd tevens ook ingezet op de E-loketten, waarbij je attesten online kan aanvragen via de website 
zonder een bezoek te brengen aan ons gemeentehuis. Zo konden deze formulieren verkregen 
worden buiten de openingstijden van het gemeentehuis.  

We zijn van start gegaan met het opmaken van een participatieleidraad en – ladder. Op basis daarvan 
maakten we beleidskeuzes in welke trajecten welke vorm van participatie wenselijk was. We hebben 
samen met een externe partner een participatietool gecreëerd ‘2960mijngedacht’ waarbij we de 
burgers over specifieke projecten hebben bevraagd. Verdere ontwikkelingen werden hierop 
gepubliceerd. We dragen inspraak hoog in het vaandel en hebben hier dan ook extra op ingezet de 
voorbije legislatuur. Uit de eerste bevragingen werd er ook een burgerpanel opgericht waarbij kleine 
beleidsvragen werden afgetoetst richting de burgers.  

We hebben informatievergaderingen ingericht mét inspraak. Bijvoorbeeld bij het mobiliteitsplan 
startten we met een ruime bevraging. Nadien werden er werkgroepen geïnstalleerd om zo te komen 
tot een mobiliteitsplan dat opgemaakt is vanuit de bewoners zelf.  

We hebben een traject doorlopen samen met burgers en stakeholders over onze citymarketing. Hoe 
zetten we Brecht het best op de kaart? Wat verbindt de Brechtenaren? Hoe zien de Brechtenaren 
Brecht en hoe kunnen we onszelf nog meer in de kijker zetten? Awel, Brecht das echt… verbindend, 
authentiek…. 

 

Waar willen we nog op inzetten?  

Het blijft moeilijk om iedere Brechtenaar juist te informeren. We proberen dit aan de hand van offline 
communicatie, ons Brechts Nieuws, digitale schermen, maar ook online via sociale media en onze 
digitale nieuwsbrief. Toch blijkt dat niet elke Brechtenaar vindt dat hij/zij voldoende geïnformeerd 
wordt over wat er in onze gemeente gebeurd of wat er gepland staat. We zullen hierop dus nog extra 
moeten inzetten. Zowel de combinatie van offline en online communicatie richting onze burgers moet 
blijven bestaan om iedere laag van de bevolking te kunnen bereiken.  

Onze participatietrajecten waren een succes. We moeten verder gaan in onze participatieladder en 
deze manier van werken nog meer implementeren in onze gemeentelijke werking.  

Onze adviesraden blijven we behouden om beleidsvragen af te toetsen bij stakeholders. Echter willen 
we vaker projectvergaderingen organiseren om zo van gedachten te wisselen om een gedragen 
voorstel of advies te krijgen van de verschillende raden.  
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We blijven inzetten op zowel offline als online communicatie zodat de burger op de hoogte 
blijft van de juiste informatie.  

We blijven inzetten op onze citymarketing. Brecht heeft zoveel te bieden voor zijn inwoners, toeristen 
en de mensen die hier komen werken. Soms zien we zelf niet meer hoe verbindend, authentiek en 
landelijk ons mooie Brecht is. We moeten hier meer op duiden en duidelijker naar buiten brengen wat 
Brecht te bieden heeft.  

Heel wat organisaties ontvangen aan de hand van logistieke ondersteuning, subsidies of 
partnerschap, ondersteuning van de gemeente. Dit mag meer in de kijker gezet worden aan de hand 
van een duidelijk logo van de gemeente op de affiche. Aan de hand van de locatie of het type logo 
van Brecht kan dit duidelijk gemaakt worden naar de inwoners toe.  

We proberen meer kenbaar te maken waar Brecht voor staat. Samen met de partner Reputations en 
de communicatiedienst zal hier een plan van aanpak voor gemaakt worden voor de praktische 
handleiding en implementatie van onze marktstrategie.  

We gaan voor een Brecht waar iedereen zich thuis voelt en zetten Brecht op de kaart! 
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Welvarend en ondersteunend  

3. Ondernemen  

Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

We hechten veel belang aan ondernemerschap in onze gemeente. De voorbije legislatuur werden 
de reeds goede contacten verder aangescherpt. Vooral het ondernemersevent van de gemeente 
Brecht wordt door onze ondernemers erg gewaardeerd. 

Er wordt tevens veel aandacht gegeven aan een ondernemersvriendelijk klimaat in Brecht. Als 
gemeente hebben we immers geen rechtstreekse impact op wie in de gemeente wil ondernemen of 
in welke sector. Door het creëren van een ondernemersvriendelijk klimaat kan de keuze van 
potentiële ondernemers om in Brecht te ondernemen en niet elders beïnvloed worden. Daarom 
besteedden we – indien mogelijk - veel aandacht aan het vereenvoudigen en versnellen van de 
administratieve procedures en het begeleiden en ondersteunen van ondernemers.  

 

3.1 Economie & Werk 

3.1.1 Participatie en partnerschap van ondernemers 

We willen blijven inzetten op de goede contacten met de ondernemers. Je kan immers geen beleid 
voeren op maat van je ondernemers als je ze niet kent. Dit is zowel een taak voor de politiek als voor 
de ambtenaar. 

We maken van het ondernemersevent in onze gemeente een vaste waarde. De unaniem positieve 
reacties op de vorige edities bewijzen dat een ondernemersevent waar ondernemers niet enkel elkaar 
kunnen ontmoeten, maar ook in gesprek kunnen gaan met het gemeentebestuur en de administratie, 
broodnodig is. 

Naast het ondernemersevent is er ook meer en meer vraag naar een jobbeurs, waar ondernemers 
en sollicitanten elkaar kunnen ontmoeten. We organiseren een jobbeurs in samenwerking met de 
ondernemers en de scholen. We bekijken eveneens de mogelijkheid om de krachten te bundelen met 
één of meerdere buurgemeenten om zo een groter publiek te bereiken. Zo proberen we de lokale 
tewerkstelling te verhogen en maken we openstaande vacatures bekend naar de gehele bevolking. 
Samen met de Brechtse ondernemers willen we tewerkstellingsprojecten organiseren.  

We blijven inzetten op ons ondernemersevent en breiden deze uit met een jobbeurs. Zo 
proberen we de lokale tewerkstelling te verhogen en zetten we onze Brechtse ondernemers 
in de kijker.    

We blijven inzetten op het tijdig en volledig informeren van genomen beslissingen en aankomende 
openbare werken. Samen met de ondernemers kan er bij belangrijke openbare werken een ‘minder 
hinderplan’ opgesteld worden. 

In Brecht bestaat er reeds een Adviesraad Lokale Economie. Wij willen de werking van deze raad 
optimaliseren. Nu komt de adviesraad in principe twee keer per jaar samen maar verslagen van deze 
vergaderingen zijn niet beschikbaar.  

We willen één centraal ondernemersloket oprichten voor bedrijven, landbouwers en anderen, dit 
zowel digitaal als fysiek. Ondernemers moeten op één plaats alle informatie kunnen krijgen over 
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ondernemen in onze gemeente: regelgeving, vergunningen, ondersteuning, de gemeentelijke 
organisatie… 

We richten één ondernemingsloket op waarbij ondernemers alle informatie kunnen krijgen 
betreffende regelgeving, vergunningen, ondersteuning…  

 

3.2 Ruimte om te ondernemen 

Een tweede ingrediënt dat nodig is voor een sterk economisch beleid, is dat de ruimtelijke ordening 
en de mobiliteit het ondernemen niet hindert maar net faciliteert. Want deze 3 domeinen hangen zeer 
sterk samen. Ondernemers hebben namelijk voldoende en bereikbare ruimte nodig om te 
ondernemen. 

Aangezien ondernemers werkgelegenheid en welvaart creëren en werken in eigen streek een deeltje 
van de oplossing van het mobiliteitsprobleem is, moeten wij betaalbare ruimte creëren om te 
ondernemen. Voor kleine en startende ondernemingen is het niet vanzelfsprekend om zich te vestigen 
op een ambachts- of industriezone. Daarom moet het mogelijk zijn om bestaande gebouwen te 
herbestemmen om zo extra ondernemingsruimte te creëren en deze ondernemers de mogelijkheid te 
bieden hun droom op te starten en/of verder uit te bouwen. 

Ook het inventariseren van beschikbare ruimtes en gronden en deze bekendmaken bij de 
ondernemers, rekening houdend met de mogelijke activiteiten op deze locaties, is een taak van de 
gemeente. Dit zal een aantal ondernemers op weg helpen een geschikte locatie te vinden.  

Bovendien moet er bij de ontwikkeling of uitbreiding van ambachts- en industriezones rekening 
gehouden worden met de bereikbaarheid en de mobiliteit naar en in bedrijventerreinen.  

Mobiliteit is en blijft een belangrijke uitdaging voor de volgende jaren. Er werd daarom al fors ingezet 
op het stimuleren van het gebruik van de fiets, onder meer door het voorzien van deelfietsen. Op 
strategische plaatsen – station, verkeersknooppunten, KMO-zones en bedrijventerreinen - blijven we 
investeren in laadinfrastructuur voor elektrische fietsen en auto’s.  

Voor zij die toch gebruik moeten maken van de wagen om te komen winkelen/werken moeten we 
voldoende en veilige parkeerplaatsen voorzien. In het centrum waar de winkels zijn, parkeerplaatsen 
voor kortparkeren en aan de rand voor de langparkeerders. Aan de toegangswegen naar ons centrum 
moeten we deze parkeerplaatsen duidelijk aangeven en bewegwijzeren. We voorzien ook in 
voldoende fietsenparkings binnen de winkelkernen.  

 

3.2.1 Sterke bedrijvige kernen 

Een bedrijvige kern moet een afgebakende kern met aaneengesloten bedrijvigheid en zichtbare 
handel zijn. Een plaats waar handelaars, horeca, starters, diensten, vrije beroepen en dergelijke 
gevestigd worden. Wij geloven dat een bedrijvige kern mogelijk is, als je een goed afgebakend 
kernwinkelgebied hebt. Een gebied dat niet te groot is, bij elkaar ligt en slim gekozen is. Daarom werd 
in samenwerking met de provincie een detailhandelsvisie uitgewerkt. Op basis van dit document kan 
de volgende legislatuur verder worden gewerkt aan het versterken van de kernen. 

Om leegstand zoveel mogelijk te vermijden, willen we tijdelijke invullingen van leegstaande panden 
stimuleren, bijvoorbeeld met pop-ups. 
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Ondernemers of pandeigenaars die hun handelspand willen renoveren en verfraaien, willen we 
ondersteunen. De gemeente kan hiervoor enerzijds werken differentiëren in de opcentiemen, en 
anderzijds kan zij tips geven hoe een aantrekkelijk handelspand in te richten.  

We maken onze bedrijvige kernen terug aantrekkelijk door te differentiëren in opcentiemen. 

Als gemeente moeten we er voor zorgen dat winkelstraten aantrekkelijk zijn, dat voet- en fietspaden 
en parkings goed aangelegd en onderhouden zijn. En dat de winkelstraat voor iedereen toegankelijk 
én veilig is. 

We blijven initiatieven van handelaars en handelaarsverenigingen ondersteunen, zoals 
evenementen, jaarmarkten of kerstmarkten en tijdelijke acties. We kunnen de initiatieven financieel 
ondersteunen, maar ook logistiek door het ter beschikking stellen van materiaal.  

 

3.2.2 Trots zijn op onze ondernemers 

Wij als N-VA vinden dat er in onze gemeente blijvend aandacht én middelen moeten worden besteed 
aan lokale economie. Een gemeente moet trots zijn op haar ondernemers en haar ondernemers alle 
kansen geven.  

In de eerste plaats vinden we dat de gemeente het goede voorbeeld moet geven, en zelf zoveel als 
mogelijk zaken moet doen met de lokale handelaars. Als de gemeente iets moet aankopen of gebruik 
moet maken van een dienst, dan zou die eerst in de eigen gemeenten moeten zoeken. Hierbij wordt 
uiteraard rekening gehouden met de wet op de overheidsopdrachten. Geef eerst de lokale 
ondernemers een kans in aanbestedingen. 

In ons aankoopbeleid willen we zo veel mogelijk lokaal aankopen. Ondernemers moeten 
vertrouwd geraken met de procedures om te kandideren.  

Maar ook ruimer dan de eigen aankopen, kan een gemeentebestuur meer doen. Aangezien de e-
commerce steeds belangrijker wordt, is het de taak van de gemeente – samen met de Brechtse 
ondernemers en werkgeversorganisaties – om  het kopen in onze eigen gemeente te stimuleren: 

- In de voorbije legislatuur werd de Brechtse cadeaubon gedigitaliseerd. Dit maakt de 
cadeaubon veel gebruiksvriendelijker voor de consument, maar ook efficiënter voor de 
handelaars. Tevens zorgde de digitalisering voor een significante verbetering van de 
administratieve verwerking van de cadeaubonnen. We blijven als gemeente de Brechtse 
cadeaubon maximaal promoten om klanten te stimuleren lokaal te kopen.  

- We blijven acties van de lokale handelaars ondersteunen, zoals het jaarlijkse project waarbij 
klanten gestimuleerd worden om met de fiets te gaan winkelen.  

- We onderzoeken de mogelijke organisatie van een boerenmarkt waar landbouwers hun 
producten rechtstreeks aan de consumenten kunnen verkopen. Dit draagt niet enkel bij aan 
het streven naar een korte keten economie maar het geeft landbouwers ook de mogelijkheid 
om zich kenbaar te maken bij de lokale bevolking. 

- We maken de korte keten extra zichtbaar in het straatbeeld zodat Brechtenaren weten waar 
ze terecht kunnen. Maar ook via onze gemeentelijke kanalen maken we deze zichtbaar.  
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3.3 Landbouw 

Er zijn maar liefst 166 actieve landbouwbedrijven aanwezig bij ons in de gemeente. Dat zij dus een 
belangrijke sector voor ons zijn, beseffen wij als N-VA Brecht maar al te goed. Zij maken een groot 
deel uit van onze identiteit als Brechtenaar. Wij vinden het dan ook belangrijk om een spreekbuis te 
zijn voor onze lokale landbouwer en hun bestaansrecht te blijven garanderen binnen onze gemeente. 
Enkele landbouwgebieden liggen nabij natuurgebieden, wat historisch zo gegroeid is. En deze 
kunnen elkaar alleen maar versterken. Beide indicatoren zijn aanwezig en wij vinden dat deze hand 
in hand moeten gaan. Wat landbouwgebied is, moet maximaal landbouwzone kunnen blijven. 
Landbouwers die getroffen worden door natuurbeheersplannen, moeten hiervoor vergoed of 
herplaatst kunnen worden. We hebben de afgelopen legislatuur al verschillende gesprekken gehad 
met onder andere Pidpa, maar ook met beleidsadviseurs van de regering om onze zorg mee te geven 
over de landbouwbedrijven die getroffen zullen worden. Niet enkel het bedrijf dat gelegen is nabij een 
natuurgebied, maar ook landbouwgronden waarop beperkingen zullen gelegd worden. Landbouwers 
die getroffen worden door natuurbeheersplannen moeten ondersteund worden.  

Verder is het van belang om een toekomstperspectief te kunnen geven aan onze landbouwers die 
willen uitbreiden. Megastallen van niet-Brechtse landbouwers mogen niet de plaats of de 
uitbreidingsmogelijkheid innemen van onze Brechtse landbouwer. We zullen deze dossiers dan ook 
kritisch blijven bekijken. We moeten onze jonge landbouwer de kans geven om het ouderlijk bedrijf 
over te kunnen nemen en het bedrijf op te waarderen. We blijven ons hier dan ook voor inzetten en 
blijven het gesprek met elke partij, ook op Vlaams niveau aangaan.  

Ook enkele landbouwbedrijven zullen niet meer de bestemming van landbouw kunnen hebben. Niet 
elke landbouwer heeft een opvolger voor zijn landbouwbedrijf. Er moet pro-actief werk gemaakt 
worden van een kader rond zone-vreemde woningen. Uiteraard kunnen wij dit niet vanuit N-VA 
Brecht, maar zullen hiervoor moeten netwerken in onze partijtop. Beleidskaders moeten hiervoor 
uitgewerkt worden. Er moet een duidelijke visie komen op het oneigenlijk gebruik van 
landbouwgebied.  

Tevens willen we verdichting in landbouwgebied tegengaan. Landbouwgronden moeten zo veel als 
mogelijk eindbestemming landbouw blijven hebben.  

We blijven spreekbuis voor onze landbouwers, hun bestaansrecht moet gegarandeerd 
blijven.  
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4. Onderwijs  

Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

De subsidie voor de bouw van de nieuwe gemeenteschool in 
Brecht is binnengehaald. De plannen zijn getekend in 
samenspraak met het leerkrachtenteam en we kijken erg uit naar 
de opbouw hiervan. Doordat dit gekoppeld is aan andere scholen, 
moeten we eerst wachten tot de andere school opgebouwd is. De 
start der werken staat gepland in 2026.  

We hebben werk gemaakt van een digitaal inschrijvingssysteem. 
Het was niet meer van deze tijd om ’s nachts te gaan overnachten 
voor de schoolpoort om je kind in te schrijven. Alle Brechtse (ook 
niet gemeentelijke scholen) namen deel en ervaren dit als positief.  

We hebben enorm hard ingezet op de digisprong binnen onze 
gemeentelijke basisscholen. Er werd ingezet op extra personeel 
om dit te verwezenlijken en te implementeren in onze werking en 
ons onderwijs. De oude schoolborden werden ook vervangen door 
digitale borden om zo in te zetten op digitalisering binnen ons 
onderwijs.  

 

Waar willen we naartoe?  

We willen de digitale kloof verlagen, niet alleen voor onze kinderen maar ook voor volwassenen en 
ouderen. We blijven dus inzetten op digibanken en de digisprong om zo elke inwoner even veel 
kansen te bieden om de digitale kloof te verkleinen.  

We zetten in op flankerend onderwijs. We voeren een actief taalbeleid waarbij we laagdrempelige 
initiatieven nemen of leesbevorderingsprogramma’s ondersteunen. We zetten in op het gebruik van 
de Nederlandse taal in communicatie met anderstalige ouders.  

We hebben de afgelopen legislatuur reeds ingezet op verkeersveilige schoolomgevingen, maar we 
zijn hier zeker nog niet klaar. Weginfrastructuren moeten nog aangepakt worden en 
schoolomgevingen moeten nog duidelijker aangegeven worden. We willen ook extra inzetten op onze 
gemachtigde opzichters die ervoor zorgen dat onze kinderen veilig de straat kunnen oversteken.  

Wij geloven op termijn in een defusie van onze gemeentelijke basisscholen waarbij de vestigingen in 
Brecht-Overbroek en Sint-Lenaarts terug een eigen schoolhoofd en aanspreekpunt krijgen. 
Leerplannen zullen op elkaar afgestemd dienen te blijven, maar het is belangrijk dat elke leerkracht 
en ouder een eigen schoolhoofd en aanspreekpunt hebben.  
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Zorg en gezondheid 

5. Sociale zaken  

Als gemeente streven we naar een rechtvaardig sociaal beleid voor elke burger, gebaseerd op een 
gezond financieel beleid. Dit beleid wordt ondersteund door richtlijnen die zowel de rechten als de 
plichten van onze burgers omvatten.   

Naargelang de zorgnood van de burger faciliteren we de nodige omkadering op het gebied van welzijn 
en zorg. We centraliseren de dienstverlening van het OCMW en de gemeente op termijn in het nieuwe 
gemeentehuis om de samenwerking tussen verschillende diensten te verbeteren en de burgers 
efficiënter van dienst te zijn.  

Daarnaast brengen we de diensten ook naar de burger door bijvoorbeeld “koffie en formulieren” in te 
voeren in de wijken.  

We bouwen aan zorgzame buurten om de vinger aan de pols te houden bij wat er leeft en wat de 
noden zijn van onze burgers met een zorg en welzijnsvraag. We blijven investeren in dienstencentra 
en ontmoetingspunten in heel de gemeente. Zij fungeren als het hart van onze samenleving. In Brecht 
Centrum realiseren we een nieuw woonzorgcentrum waarin we dit integreren naast de betaalbare 
residentiële  woonzorg. En we starten de vernieuwing van LDC De Lindeboom conform het 
masterplan vrijetijdsinfrastructuur Sint-Job-in-‘t-Goor.  

We gaan proactief aan de slag door netwerken te faciliteren en samenwerkingen in het welzijns- en 
gezondheidslandschap  te bevorderen. Zo kunnen we ons als gemeente wapenen tegen de 
zorgnoden die ons te wachten staan met de aankomende vergrijzingsgolf. We onderzoeken de 
mogelijkheden van multidisciplinaire zorghubs, waar naadloos kan worden samengewerkt tussen 
preventie, ambulante en chronische zorg, vanuit populatiemanagement.   

Samen met de andere gemeenten uit onze zorgregio houden we het zorg- strategisch plan up-to-
date. We nemen een actieve rol op in de Eerstelijnszone om dit verder uit te werken en met de nodige 
partners aan de slag te gaan. N-VA Brecht streeft naar een voldoende en toegankelijk zorgaanbod 
voor wie het nodig heeft.  

We willen inzetten op multidisciplinaire zorghubs binnen onze welzijnscampus. 

Voor wie informatie, advies of hulp nodig heeft van het OCMW, mag er geen drempel zijn. Daarom 
centraliseren we op termijn het OCMW en de gemeentelijke administratie in het nieuwe 
gemeentehuis. We willen de administratieve weg vereenvoudigen. Via de zorgzame buurten willen 
we zo dicht mogelijk bij de burger komen, zoals ‘koffie en formulieren’ in de wijken …  

We zorgen voor lokale ontmoetingsplaatsen in zorgzame buurten als antennepunten van de Lokale 
Dienstencentra. Deze punten zijn een aanspreekpunt voor de buurt, waar de verbinding tussen zorg 
en welzijn wordt gelegd, en waar iedereen gemakkelijk en laagdrempelig zijn weg kan vinden in het 
zorg- en welzijnsaanbod.   

Het voorkomen en aanpakken van armoede blijft belangrijk. Hulpverleners bespreken samen 
concrete oplossingen voor inwoners met problemen en bevorderen de zelfredzaamheid van de cliënt 
met de nodige omkadering en begeleiding.  

Vast werk en een eigen woning blijven de beste garanties tegen armoede. We zorgen voor de juiste 
omkadering en begeleiding om dit te realiseren.   
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We gaan voor een gezonde gemeente met gezonde inwoners. Sensibiliserings- en 
preventiecampagnes rond gezondheid (zoals gezonde voeding, bewegen, stoppen met roken, enz.) 
blijven hierin belangrijk.   

Brecht is en blijft een hartveilige gemeente. We willen blijven inzetten op de aanwezigheid van 
defibrillatoren en EHBO- en reanimatiecursussen, voor de inwoners en werknemers van de gemeente 
en andere bedrijven.  

Met de Minder Mobielen Centrale willen we mensen met een beperkte mobiliteit helpen zich op een 
vlotte manier te verplaatsen, in samenwerking met vrijwillige chauffeurs. We ondersteunen dit initiatief 
met voldoende middelen om een kwalitatief aanbod te garanderen, zoals voldoende uitgeruste 
handicars.  

Bij elke beleidsbeslissing moet er aandacht zijn voor de specifieke noden van mensen met een 
beperking. Inclusiviteit in alle lokale beleidsdomeinen is essentieel. We streven naar integrale 
toegankelijkheid door alle voorzieningen, zoals gebouwen, diensten, publieke ruimtes, communicatie 
en informatie, voor iedereen effectief bereikbaar en bruikbaar te maken. Als gemeente zetten we de 
eerste stap door ervoor te zorgen dat het openbaar domein en de gemeentelijke gebouwen 
toegankelijk zijn, en door voldoende parkeerplaatsen voor mensen met een beperking te voorzien. 
We creëren een openbare ruimte waar de minder mobiele  mensen zich gemakkelijk kunnen 
verplaatsen met oog voor toegankelijke voetpaden en oversteekplaatsen, maar ook met voldoende 
banken op regelmatige afstanden om te rusten zoals opgenomen in het nieuwe mobiliteitsplan. 
Daarnaast willen we scholen, verenigingen, sportclubs, bedrijven, horeca en dergelijke stimuleren om 
aandacht te hebben voor mensen met een beperking.   

We hebben aandacht voor de toegankelijkheid van de gemeentelijke gebouwen en het 
openbaar domein voor iedereen, met extra aandacht voor minder mobiele mensen of 
mensen met een beperking. 

We proberen af te toetsen of prikkelarme momenten tijdens evenementen mogelijk zijn. Deze 
momenten bieden mensen met ADHD, autisme of hoogsensitiviteit de kans om evenementen rustig 
te beleven, zonder dat ze overprikkeld raken. Zo krijgt iedereen de kans om te genieten.  

De mantelzorger is een belangrijke schakel in het langer én kwaliteitsvol thuis wonen. Daarom willen 
we mantelzorgers waarderen en zoveel mogelijk ondersteunen. We willen als gemeente bekijken wat 
de noden zijn bij zowel financiële als  niet-financiële ondersteuning, zoals advies en opleiding. We 
bouwen het mantelzorgcafé verder uit, zodat mantelzorgers elkaar op regelmatige basis kunnen 
ontmoeten.  

Bij sociale huisvesting werken we primair met conformiteitsattesten als bewijs voor veiligheid en 
kwaliteit van de woningen. We blijven werken aan een rechtvaardig toewijzingsbeleid met duidelijke 
rechten en plichten. Niet alleen voor de verhuurder, maar ook voor de huurder.  

Voor wie niet meer kwaliteitsvol thuis kan wonen, moet er voldoende residentiële zorg in de buurt 
aanwezig zijn door woonzorgcentra en serviceflats aan te bieden in ons sociaal weefsel. We willen 
hierbij aandacht geven aan betaalbaarheid, bereikbaarheid en de mogelijkheid tot spontane sociale 
contacten en participatie aan het gemeenschapsleven. Voor het nieuwe woonzorgcentrum in Brecht 
Centrum toetsen we af met het werkveld wat de nieuwe inzichten zijn om ouderenzorg te organiseren 
en integreren we waar mogelijk nieuwe technologieën.  
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We willen senioren en welzijnsverenigingen een stem geven in het beleid. N-VA wil rekening houden 
met personen met een zorgnood in alle thema’s die door een lokaal bestuur behartigd worden: 
huisvesting, gezondheid, arbeid, inkomen, openbaar vervoer, verkeer, milieu, ruimtelijke ordening, 
cultuur en ontspanning. Daarom is het belangrijk dat personen met een zorgnood kunnen participeren 
aan dit beleid. Daarnaast moet de beschikbare en relevante informatie, bestemd voor personen met 
een zorgnood, gemakkelijk tot bij hen geraken.   
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6. Senioren  

We willen een duidelijke toekomstvisie ontwikkelen waarbij we inzetten op actief ouder worden. Met 
de komende vergrijzingsgolf dienen we te anticiperen op de noden van de toekomst en deze met de 
relevante partners te gaan voorbereiden. Preventie is de beste remedie om te hoge zorgnoden te 
vermijden.  

Heel wat zaken lopen samen met welzijn en zorg. Voldoende ontmoetingsplaatsen, ouder worden 
met een gezonde levensstijl, en het koppelen van ondersteuning aan hulpvragen binnen zorgzame 
buurten zijn essentieel.  

We stimuleren een breed vrijetijdsaanbod zodat senioren elkaar kunnen ontmoeten binnen hun eigen 
interessesfeer. Hierbij trachten we vereenzaming tegen te gaan en elke senior een opvangnet aan te 
bieden, een verenigingspil tegen eenzaamheid.  

Gevoelens van eenzaamheid en sociaal isolement hebben een negatieve invloed op de gezondheid 
en de levenskwaliteit. We zetten in op detectie van vereenzaming en ondersteuning van ouderen via 
zorgzame buurten en het verenigingsleven. Initiatieven zoals: soep in de wijk, koffie en formulieren, 
belprojecten en een sneeuw- en vuilnistelefoon, dragen bij tot het tegengaan van vereenzaming en 
bieden elke senior een sociaal vangnet.  

We willen zo lang mogelijk kwaliteitsvol thuis wonen stimuleren. Daarom voorzien we voldoende 
betaalbare één-persoons woongelegenheden zodat senioren in Brecht kunnen blijven wonen. We 
faciliteren innovatieve woonvormen, zoals kangoeroewoningen, groeps- en aanleunwoningen, 
woonunits voor zorgwonen in de tuin... Die moeten ervoor zorgen dat onze ouderen minder snel 
moeten overschakelen naar een assistentiewoning of het woonzorgcentrum. 

Het zorgaanbod van de gemeente moet voldoende gericht zijn op het ondersteunen van 
thuis wonen. 

 Een dementievriendelijke omgeving dient opgenomen te worden in de beleidsvisie. We zorgen voor 
een goede woonomgeving en levenskwaliteit voor mensen met dementie en hun naasten en brengen 
in kaart wat in onze gemeente de noden zijn.  

Als thuis wonen uiteindelijk niet meer mogelijk is, moet de gemeente samen met relevante partners 
zorgen voor voldoende plaatsen in betaalbare woonzorgcentra, serviceflats en dagopvang, waar 
ouderen zich thuis voelen. Ouderen die al lang in Brecht wonen, of hebben gewoond, moeten 
voorrang krijgen op de wachtlijst. Bij het realiseren van het nieuwe woonzorgcentrum wordt optimaal 
rekening gehouden met de moderne technieken en innovatie in ouderenzorg.  

We moedigen senioren aan om vrijwilligerswerk  te doen en deel te nemen aan activiteiten in onze 
gemeente. We zijn trots op de verenigingen die dit mogelijk maken en zorgen ervoor dat hun 
activiteiten en werking bekend geraken bij alle ouderen. We bieden verenigingen de nodige 
ondersteuning en bewaken dat vrijwilligerswerk gewaardeerd blijft.  

We faciliteren voldoende ontmoetingsruimtes en -momenten waar senioren elkaar kunnen 
ontmoeten, zoals op markten en pleintjes met voldoende zitbanken. We bouwen aan zorgzame 
buurtnetwerken waar senioren elkaar kunnen ontmoeten en ondersteunen, bijvoorbeeld in het 
mantelzorgcafé.  

We bouwen een nieuw Woonzorgcentrum in Brecht zodat we kunnen voldoen aan de 
hedendaagse noden.  
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7. Gezinsbeleid & kinderopvang 

Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

We willen extra inzetten op kwalitatieve speelpleinwerking en hebben er daarom voor gekozen om 
de kind-begeleider ratio aan te passen. Hierbij zorgen we voor meer begeleiders per kind dat we 
opvangen tijdens de vakantieperiodes. We hebben deze vakantie-opvang gefaciliteerd op 2 sites, 
dichter bij huis zodat kinderen niet eerst op een bus moeten zitten en in een gekendere omgeving 
kunnen vertoeven. 

 

7.1 Gezinsbeleid  

In alle beleidsdomeinen moeten gezinnen een vooraanstaande plaats innemen. We voeren een 
gezinstoets in voor elke maatregel in het beleid: een deelname aan een gemeentelijke sportactiviteit 
voor kinderen moet bijvoorbeeld laagdrempelig blijven. Er moeten aangepaste tarieven komen voor 
meerdere inschrijvingen binnen eenzelfde gezin … De welzijnsraad zal hierin een belangrijke rol 
kunnen opnemen.  

Heel wat gezinnen zitten met vragen rond administratie, kinderopvang … Om alles voor de burger 
overzichtelijk te houden, streven we naar een gezinsloket waar men met alle vragen, ook rond 
opvoedingsondersteuning, terecht kan. Door de kennis en ervaring van verschillende organisaties te 
bundelen in “een Huis van het Kind” kan een kwaliteitsvol aanbod op maat worden uitgewerkt.  

Vele ouders hebben onregelmatige werkuren, wat soms praktische problemen oplevert om kinderen 
van school op te halen of ze te helpen met hun huiswerk. Werkende ouders kunnen hier dan ook niet 
altijd voldoende aandacht aan besteden. Daarom pleiten we voor het oprichten van 
huiswerkbegeleiding, waar ouders beroep op kunnen doen voor opvoedingsondersteuning. 

De geboorte van een kind is een heuglijke gebeurtenis. Maar de administratieve beslommeringen die 
erbij komen kijken, geven soms wat praktische problemen. Om een geboorteaangifte te 
vergemakkelijken willen we er naar streven om dit in het ziekenhuis zelf te kunnen doen. Hiervoor 
wordt er overleg gepleegd met de omliggende ziekenhuizen.  

Jonge gezinnen - maar ook hulpbehoevende personen - hebben meer afval omwille van luiers en 
dergelijke. We willen hierin graag financieel tegemoet komen door kortingen te geven op het 
verwerken van het huisvuil. 

Onze maatschappij evolueert. Het aantal éénoudergezinnen stijgt. Er zijn meer nieuw samengestelde 
gezinnen en ouders met een gelijk geslacht maar ook het rollenpatroon binnen het traditionele gezin 
verandert. De N-VA heeft aandacht voor deze verschillende gezinsvormen en de woonvormen die 
hiervoor vereist zijn. Voor elk gezin moet er een geschikte woning zijn. Voor gescheiden ouders waar 
het kind niet gedomicilieerd is, voorzien we een register voor co-ouderschap. Hierdoor kunnen 
kinderen die regelmatig verblijven in onze gemeente, toch genieten van dezelfde voordelen en 
voorwaarden als Brechtse kinderen.  

We  voeren een tweesporenbeleid op het vlak van armoedebestrijding. In de eerste plaats focussen 
we op preventie van armoede en het vroegtijdig detecteren van negatieve gezinssituaties zodat 
problemen niet groter worden. Daarnaast ondersteunen we via materiële hulp. Personen die 
aanspraak willen maken op bijkomende steun, stellen we bijkomende voorwaarden. Dit is nodig om 
misbruik te vermijden en te zorgen dat middelen werkelijk terecht komen bij diegene die ze écht nodig 
hebben. We kiezen er bijvoorbeeld voor om bijkomende steun te geven in de vorm van 
‘maaltijdcheques’ voor onze welzijnsschakels in plaats van contant geld. Sociale voordelen worden 
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zoveel mogelijk op basis van inkomen gegeven in plaats van statuut. Omdat mensen meer waarde 
hechten aan zaken die ze zelf verworven hebben, ondersteunen we de bestaande initiatieven van 
onze welzijnsschakels.  

Het Vlaamse armoedecijfer blijft de laatste jaren stabiel. We zien echter een verschuiving binnen de 
specifieke deelgroepen. Waar vroeger senioren een sterk verhoogd armoederisico hadden, is dit nu 
verschoven naar gezinnen met kinderen. Daarom hebben we in ons armoedebeleid specifieke 
aandacht voor deze doelgroep. We geven gezinnen en kinderen in armoede de kans om te kunnen 
participeren aan het jeugd- en verenigingsleven, maar ook om gezond te eten en via 
huiswerkbegeleiding zich verder te ontplooien.  Kinderarmoede pak je aan door gezinnen in armoede 
te ondersteunen, waarbij we ook de ouders begeleiden. 

 

7.2 Kinderopvang 

We gaan na of er in onze gemeente voldoende kinderopvang aanwezig is. We moeten ellenlange 
wachtlijsten zoveel mogelijk vermijden of weg werken. We bekijken ook het aanbod flexibele 
kinderopvang voor ouders die onregelmatige uren hebben of in ploegenstelsels werken. We willen 
voorrang geven aan alleenstaande ouders, tweeverdieners of jonge ouders die van een 
beroepsgerichte opleiding genieten. 

Vaak horen we dat er buiten de schooluren te weinig opvang is voor kinderen. We bekijken de noden 
voor buitenschoolse- en vakantieopvang. Dit hoeft niet altijd een kinderopvang te zijn maar kan ook 
onder de vorm van sport- en ontspanningsactiviteiten. 

Om wegwijs te geraken binnen de kinderopvang is het goed dat dit gecoördineerd wordt. De 
gemeente neemt een regierol op om de kinderopvang te coördineren. Er is nood aan een forum bij 
de gemeente waar alle kinderopvanginitiatieven bekend worden gemaakt. Het ‘huis van het kind’ kan 
hierin een belangrijke rol spelen.  

N-VA Brecht sluit geen enkel kind uit. Daarom pleiten we voor een inclusieve kinderopvang. Dit is een 
opvang waar kinderen met specifieke behoeften samen met andere kinderen terecht kunnen. Het is 
wel belangrijk dat we dan inzetten op opleidingen en vormingen voor onze begeleiders. We bekijken 
ook of occasionele kinderopvang, dus niet volgens een regelmatig patroon, mogelijk is.  

Kinderopvang blijft een prioriteit binnen onze gemeente. We moeten er mee voor zorgen 
dat het aanbod in balans blijft met de vraag.  
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Bruisend en levendig 
Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

De afgelopen legislatuur hebben we ingezet op het gelijk behandelen van alle verenigingen en het 
terug in orde stellen van de verouderde statuten, conform de regelgeving. 

We hebben samengewerkt met een externe partner om onze subsidie- en erkenningsreglementen 
aan te passen. De vraag vanuit de verenigingen kwam er om deze vooral eenvoudiger en eerlijker te 
maken, maar ook een manier waarop vernieuwing en innovatie werd toegelaten. Aan de hand van 
deze nieuwe subsidiereglementen weet elke vereniging perfect hoeveel geld zij krijgt als zij voldoet 
aan bepaalde voorwaarden. Elke vereniging, groot of klein, kan dan zo kans maken op een 
projectsubsidie als zij extra inzetten rond een bepaald thema. Verder hebben we er ook voor gezorgd 
dat de subsidiedossiers vanaf heden digitaal kunnen worden ingediend, wat de administratieve last 
verminderd voor de verenigingen.  

Wij hebben het geluk veel verenigingen te mogen huisvesten op ons grondgebied. Velen van hen 
hebben een eigen infrastructuur, maar helaas is deze ook vaak gedateerd, of erger nog, onveilig. We 
wilden hier dan ook op inzetten en verenigingen de kans geven om een dossier in te dienen om hun 
infrastructuur te verbeteren. Deze infrastructuursubsidie, was een nieuwe subsidie. Er werden gelden 
voorzien, zodat onze verenigingen een duwtje in de rug kregen.  

Er zitten sowieso verbeterpunten in deze reglementen. We zijn dan ook bereid deze doordacht aan 
te pakken in de nieuwe legislatuur op basis van de input van onze adviesraden.  

We herbekijken opnieuw de subsidiereglementen voor onze verenigingen om hen nog meer 
te ondersteunen.  

Verder werd ook de uitleendienst volledig gedigitaliseerd en up-to-date gemaakt. Van zodra de 
nieuwe site van de Technische Dienst in werking wordt gesteld, zal het ook mogelijk zijn om 
materialen te ontlenen en terug te brengen buiten de openingsuren van de Technische Dienst.  

Door een samenwerking met onze ergotherapeuten van het WZC Sint-Maria en onze sportdienst, 
werden er laagdrempelige beweegbanken op het grondgebied geplaatst. Deze zijn vooral gericht op 
ouderen en mindervaliden. Niet meteen voor krachttraining, maar vooral om de lichamelijke mobiliteit 
te verbeteren.  

We geven vorm aan het masterplan vrijetijdsinfrastructuur Sint-Job-in-'t-Goor met de bouw 
van een nieuwe polyvalente sporthal, de herlocalisatie van het Goorhof en creëren meer 
ruimte voor onze jeugdverenigingen 

In de loop van deze legislatuur hebben we met behulp van de inwoners van Sint-Job-in-‘t-Goor en 
stakeholders in het vrijetijdsleven een doordacht masterplan vrijetijdsinfrastructuur opgemaakt in 
samenwerking met een extern bureau. Hieruit zijn heel wat inzichten gekomen die ons heel wat 
toekomstperspectieven en mogelijkheden hebben gegeven. De bouw van een nieuwe polyvalente 
sporthal, is voor ons als partij een absolute prioriteit. Dit graag in clustering bij de reeds aanwezige 
site van de voetbal en hockey. Het gebouw van het Goorhof en de Lindenboom, laten te wensen over 
en voldoen niet meer aan de noden van vandaag. Tevens is het dienstencentrum veel te ver gelegen 
van onze serviceflats. Door de huidige site te herplaatsen en te herbouwen in de richting van het Max 
Wildiersplein, aansluitend bij het administratieve centrum en de bibliotheek, creëren we een plaats 
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die voldoet aan de noden van de toekomst. Tevens creëren we meer ruimte voor onze 
jeugdverenigingen om uit te breiden.   

Ook voor Brecht en Sint-Lenaarts willen we een masterplan vrijetijdsinfrastructuur opmaken 
zodat we investeren op basis van een langetermijnvisie. 

We hebben tal van grote sportevenementen georganiseerd. Denk hierbij maar aan Recht Door 
Brecht, Fluo Night Run… waarbij we niet enkel de focus legden op de getrainde loper, maar alle 
Brechtenaren, jong en oud, wandelaars en lopers… Zo konden we Brecht en hun bedrijven nogmaals 
in de kijker zetten. Volgend jaar zal dit plaats vinden in Sint-Job-in-‘t-Goor. Maar ook het gloednieuwe 
MerelFest werd georganiseerd met daaraan gekoppeld een gloednieuwe scholenveldloop. We 
hadden een recordaantal deelnemers waarbij alle scholen van Brecht hebben deelgenomen. Er 
waren springkastelen, obstakels… om de loop aan te kleden en kinderen op een speelsere manier te 
laten lopen. En of dit werd gesmaakt! 

De Vlaamse Feestdag werd in een nieuw jasje gestoken, met tal van activiteiten zowel overdag als ’s 
avonds in samenwerking met de Parkhappening van Brecht. Er was een avond bijvoorbeeld in het 
teken van de Vlaamse Muziek.  

We organiseerden ook tal van vormingen voor onze verenigingen; sporttafels, oppeppers… Hierbij 
werden de verenigingen geïnformeerd maar konden zij ook workshops volgen om hun werking nog 
sterker te kunnen maken.  

De UIT-pas werd ingevoerd. Zo hebben mensen in armoede rechtstreeks een korting bij tal van 
activiteiten die zij doen van de gemeente. Zij moeten hierbij niet eerst de volle 100% betalen, maar 
krijgen rechtstreeks een korting. Iedere inwoner kan punten sparen via de pas om zo tal van voordelen 
te krijgen.  

Op vlak van Toerisme werd de prachtige transversaal terug opengezet en toegankelijk gemaakt voor 
wandelaars en fietsers in het weekend. Er werd een prachtig uitkijkpunt gecreëerd in de Kooldries. 
Verder werd er ook een toegankelijkheidskaart goedgekeurd om ook de Bergeyckse Bossen 
toegankelijk te maken voor zachte recreatie dewelke officieel geopend worden in oktober. Hierbij 
hebben we gewerkt aan een sterk, belevenisvol aanbod van wandelingen en fietstochten die op heel 
veel interesse kunnen rekenen.   

Onze speelpleinwerking werd intussen gefaciliteerd op 2 centrale locaties in onze gemeente die goed 
bereikbaar zijn. Alsook werden er meer begeleiders per kind voorzien, om zo een nog kwalitatiever 
aanbod te kunnen generen voor onze kinderen.  

De eerste realisaties op Domein De Merel werden gerealiseerd. Er werd 
via een samenwerking met een externe partner een prachtige indoor 
tennisaccommodatie opgericht. Voor de verdere ontwikkeling werd er een 
omgevingsvergunning ingediend, waarbij de uitvoering de volgende 
legislatuur zal worden ingepland. Denk hierbij aan een speelbos, een 
evenementenlocatie voor dagrecreatie, een hondenlosloopzone… De 
aanzet werd gegeven door de organisatie van MerelFest en de 
vernieuwde scholenveldloop, maar sport en spel moeten nog meer 
geïntegreerd worden in dit gebied.  

We gaan voor de verdere ontwikkeling van de Merel waarbij sport, spel en natuur elkaar 
vinden.  



Thuis in Brecht            23 

 

8. Toerisme  

We promoten de korte keten en maken deze publiek kenbaar waar er rechtstreeks van onze ‘teler’ 
gekocht kan worden  

We blazen terug nieuw leven in het Kempmuseum. Deze is ondertussen terug geopend en is 
inhoudelijk zeer sterk. Het is een absolute meerwaarde voor onze scholen, maar we gaan nog extra 
inzetten op de kenbaarheid ervan.  

We zorgen voor meer beleving in de verschillende natuurgebieden. Denk hierbij aan Kooldries, 
Marum, Schietveld, Leeuwerk, De Merel, Brechtse Heide, Bergeyckse Bossen, de Poppelaer… Door 
de heropening van de transversalen is er een mooi natuurgebied terug toegankelijk gemaakt. We 
willen zo in elk natuurgebied een toegangspoort creëren die deze ook visueel aangeeft.  

We willen gaan naar een verdere ontwikkeling van De Merel en een betere toegankelijkheid hiervan 
met een verbinding vanuit de Brechtse Heide. Alsook een mooie natuurwandeling die deze 2 
natuurgebieden verbindt. We geven ook gevolg aan de ontwikkeling van de omgevingsvergunning 
van de Merel om zo de Merel als trekpleister te hebben.  

Toerisme speelt een belangrijke rol binnen onze citymarketing. Zij zijn één van de verbindende 
factoren binnen onze gemeente en dit moeten we dan ook ten volle uitwerken.  

 

9. Evenementen  

We ondersteunen onze organiserende verenigingen zodat Brechtenaren de beleving in Brecht 
kunnen blijven behouden. Ook een ‘fuifbrochure’ met algemene richtlijnen zou een goede leidraad 
kunnen zijn bij het organiseren van feestjes. We vinden dus dat jongeren ruimte moeten hebben om 
te fuiven en te feesten, weliswaar rekening houdend met de draagkracht van de buurt.  

We blijven lokale initiatieven ondersteunen, denk hierbij bijvoorbeeld aan de parkhappening, 
ballekesfeesten… die zorgen voor extra beleving in Brecht.  

We blijven interne verbindende evenementen organiseren zoals MerelFest, Fluo Night Run en Brecht 
Borrelt. Het is belangrijk om dit te organiseren in elke deelgemeente. Voor ons is elke deelgemeente 
gelijk. 

We hoeven niet altijd zelf als gemeente dingen te organiseren. De ondersteuning van verenigingen 
die iets willen ondernemen moet onze prioriteit zijn.  

We ondersteunen organiserende verenigingen die zorgen voor verbindende activiteiten. 
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10. Cultuur & erfgoed  

De Vlaamse Feestdag moet in onze gemeente gevierd worden. We willen hier verder op inzetten dat 
deze elk jaar gevierd wordt als volksfeest voor alle inwoners. De Vlaamse Leeuwen zullen duidelijk 
in het straatbeeld gezet worden.  

We stimuleren talenten van eigen bodem. We stellen hiervoor expositieruimten ter beschikking in 
bijvoorbeeld de verschillende vergaderzalen in Brecht.  

We zoeken verder naar een financieel evenwicht binnen onze cultuurprogrammatie. We kijken hier 
niet alleen binnen onze gemeentegrenzen. We kijken ook naar buurgemeenten en zorgen voor een 
aanvullend aanbod en promoten elkaars aanbod. We willen hierbij zeker de jongeren én de ouderen 
niet vergeten.  

We willen kunst faciliteren in de verschillende natuurgebieden aan de hand van een leerrijke 
wandeling.  

Een bibliotheek is er niet enkel om boeken te ontlenen, maar moet ook een ontmoetingsplaats zijn 
voor mensen of een tentoonstellingsruimte zijn om andere kunstvormen te promoten. We zetten 
verder in op de bib van de toekomst.  

Heel wat inwoners van onze gemeente houden zich bezig met kunst, in de ruimste zin van het woord. 
Zo kunnen heel wat ambachten ook onder één of andere kunstvorm ondergebracht worden. N-VA 
Brecht is van oordeel dat er te weinig aandacht gaat naar kunst en ambachten. Daarom willen we 
jaarlijks een kunst- en ambachtenmarkt organiseren in de verschillende deelgemeenten. 

Cultuur hoeft niet steeds gepaard gaan met grote evenementen. Ook kleinschalige organisaties 
worden ondersteund. N-VA Brecht is er van overtuigd dat cultuur in de wijk vaak sociale contacten 
bevordert. We investeren in cultuur in de wijk met de nodige ambiance! Dit kunnen we doen door 
verschillende culturele activiteiten in te richten binnen een bepaalde wijk. 
Dit kan gaan van een kunstwerkentocht in de wijk, een 
kleinkunstoptreden, poëzie … 

We bekijken samen met de verschillende kerken op ons grondgebied of 
er een mogelijkheid is om deze verder open te stellen om 
cultuurprogrammatie in onder te brengen.  

We geven uitvoering aan het masterplan van Sint-Job-in-‘t-Goor voor de 
verdere culturele ontwikkeling van onze deelgemeente. Er is nood aan 
vergaderzalen, maar ook aan ontmoetingsplaatsen. We willen een nieuw 
ontmoetingscentrum onderbrengen vlakbij onze serviceflats, de BIB en 
het administratief centrum. De cultuurcluster zal hierdoor ontwikkeld 
worden nabij het Max Wildiersplein. Hier moet een plaats worden 
gecreëerd waar mensen elkaar ontmoeten.  
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11. Jeugd  

We blijven inzetten op onze jeugdraad, maar dit niet enkel voor onze georganiseerde jeugd. Ook onze 
niet-georganiseerde jeugd dient een stem te hebben in de jeugdraad. Ook willen we de leerlingenraad 
hierbij betrekken of een ‘kindergemeenteraad’ faciliteren.  

We willen graag gevolg geven aan ons speelweefselplan. Er werd onder andere een mooi ontwerp 
uitgetekend voor de site achter onze basisschool De Schakel. Met een pumptrack als eye-catcher, 
gaan we ten volle voor deze ontwikkeling. Maar ook de andere speelterreinen moeten herbekeken 
worden en geoptimaliseerd in samenwerking met de buurten.  

Open speelruimte is belangrijk, denk hierbij aan het park nabij het nieuwe gemeentehuis maar ook 
aan de speelzone op De Merel. We moeten ontmoetingsplekken creëren voor onze kleinsten maar 
mogen ook zeker onze jongeren niet vergeten.  

Onze speelpleinwerking werd deze legislatuur nog beter op punt gezet. We streven naar extra 
opleidingen voor onze begeleiders om onze speelpleinwerking nog kwalitatiever te maken.  

We zetten nog meer in op het faciliteren van kleuterkampen op ons grondgebied, daar de kleuters 
nog niet kunnen deelnemen aan onze speelpleinwerking.  

We vervoeren kampmateriaal van onze verschillende verenigingen zodat de leiding zich kan richten 
op een veilige verplaatsing van zichzelf en de leden.  

We promoten het delen en openstellen van infrastructuur, zowel van onze eigen gemeentelijke 
infrastructuur als die van verenigingen.  

We stimuleren sociaal contact tussen buren en willen dus verder inzetten op speelstraten.  

We herbekijken de trajecten richting de verschillende jeugdlokalen op vlak van veiligheid zodat onze 
jeugd zich veilig kan verplaatsen richting de lokalen.  

Het mentaal welzijn van onze jeugd is iets wat ons als partij nauw aan het hart ligt. We zetten daarom 
in op vormingen voor de leiding van de verschillende jeugdbewegingen en proberen 
ondersteuningspunten voor jongeren (zoals bijvoorbeeld JAC) een plaats te geven in onze gemeente.  

We geven ook voor jeugd uitvoering aan het masterplan van Sint-Job-in-‘t-Goor. Onze 
jeugdverenigingen kunnen niet verder uitbreiden en zitten al jaren met een wachtlijst door het gebrek 
aan ruimte nabij hun jeugdlokalen. Door het ontmoetingscentrum te verplaatsen richting het Max 
Wildiersplein, komt er veel speelruimte vrij voor onze jeugdverenigingen en gaan zo 
uitbreidingsmogelijkheden eindelijk haalbaar zijn, zonder de huidige open ruimte op die site te moeten 
aansnijden.  
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12. Sport & bewegen  

We gaan ten volle voor de uitvoering van het masterplan Sint-Job-in-‘t-Goor met als speerpunt, een 
sporthal in Sint-Job-in-‘t-Goor. Verschillende clubs dienen nu uit te wijken naar onze sporthal in Brecht 
of naar buurgemeenten. We willen sport promoten dus is een sporthal daar echt een must.  

We willen inzetten op clustering van sportinfrastructuur in Brecht en Sint-Lenaarts. Hierbij zullen bijna 
alle Brechtse sportclubs onderdak kunnen vinden waardoor we een grote sportsite zullen hebben. 
We kijken hier naar een gebied tussen Brecht en Sint-Lenaarts om de koppeling te maken tussen 
deze deelgemeenten en kijken uiteraard naar een veilige verbinding vanuit de beiden dorpskernen.  
We zetten hiervoor de nodige stappen die ruimtelijk gezien nodig zijn om dit te kunnen realiseren. 

We blijven inzetten op het naschools gebruik van onze turnzalen van de verschillende scholen. 
Kleinere verenigingen kunnen hier op een laagdrempelige manier terecht. Het voelt voor onze 
kleinsten vertrouwd aan om in deze omgeving te komen sporten.  

We blijven inzetten op doelgroepenwerking. Mensen in armoede, jongeren, G-sporters, maar we 
mogen hierbij ook zeker de ouderen niet vergeten. Het is belangrijk om gezond ouder te worden. 
Sporten zorgt niet enkel voor een fysiek welzijn, maar net zo zeer voor een mentaal welzijn. In onze 
subsidiereglementen willen we dan ook ouderen als een doelgroep bekijken en alzo onze 
verenigingen aanmoedigen om ook voor hen een aanbod te generen.  

We blijven inzetten op lessenreeksen in de vorm van een start to-… Zo leren mensen een bepaalde 
sport kennen en kunnen zich dan nadien vrijblijvend verder aansluiten bij de club na een bepaalde 
lessenreeks.  

We organiseren een sportdag/sportweek in samenwerking met al onze sportverenigingen om zo hun 
sportvereniging in de kijker te zetten en mensen te laten kennis maken met de sport om zo alle sporten 
te promoten.  

We vergeten ook zeker de niet-georganiseerde of individuele sporter niet. We zorgen voor voldoende 
infrastructuur om ook hen te voldoen in hun sportbehoefte. Onze natuurgebieden zijn hier een 
uitstekende locatie voor.  

We blijven grote sportevenementen die ons als Brecht op de kaart zetten stimuleren, denk maar aan 
de wielerwedstrijden, triatlons, loopwedstrijden…  

Onze sportverenigingen moeten noodgedwongen uitwijken naar deelgemeenten, of naar 
buurgemeenten door het gebrek aan sportinfrastructuur. De realisatie van een sporthal in onze 
deelgemeente Sint-Job-in-‘t-Goor staat dus echt bovenaan onze prioriteitenlijst.   

 

We gaan voor een nieuwe sporthal in Sint-Job-in-’t-Goor. 
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Veilig en leefbaar  

13. Veiligheid  

Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

Het handhaven van de veiligheid op haar grondgebied is één van de kerntaken van de overheid. 
Veiligheid is echter geen zaak van politie en justitie alleen. Voor N-VA Brecht zijn ook de inwoners 
een onmisbare partner in de strijd tegen criminaliteit en overlast. Zij zijn mee de ogen van onze 
gemeenschap. 

N-VA Brecht gelooft in een doordachte nultolerantie en een lik-op-stukbeleid om het gevoel van 
straffeloosheid en het gevoel van onveiligheid bij de burgers aan te pakken. Daarbij moet er ook 
voldoende aandacht blijven gaan naar preventie. 

De voorbije legislatuur werd ook ingezet op verkeersveiligheid. Er ging veel aandacht naar de 
verkeersveiligheid in schoolomgevingen. Daarvoor werden verschillende fietsstraten ingericht. 
Tevens werden de zones 30 fors uitgebreid in woonwijken. 

 

13.1 Preventie 

Onze lokale politiezone beschikt over een diefstalpreventieadviseur die mensen helpt bij het 
inbraakveiliger maken van hun woning. Onze preventieadviseur moet actief initiatieven nemen om de 
bevolking te sensibiliseren. Want we stellen vast dat heel wat inwoners nog niet op de hoogte zijn 
van de mogelijkheid om de preventieadviseur hun woning te laten doorlichten. Iedere burger kan 
immers advies vragen en zijn woning laten controleren door de diefstalpreventieadviseur. 

Ook de gemeente zelf kan een rol spelen in het inbraakveiliger maken van de woningen. Bij 
aanvragen tot het bekomen van een stedenbouwkundige vergunning verwijzen we naar de brochure 
“Veilig wonen”, dit om te vermijden dat men achteraf bijkomende kosten moet maken om zijn woning 
inbraakveilig te maken. 

Verder is het belangrijk dat we onze burgers blijven sensibiliseren en hen de mogelijkheid aanbieden 
om hun fiets te laten graveren. Daarom moet de aanwezigheid van de politie op evenementen en 
markten verdergezet worden. 

Door in te zetten op de ruimtelijke veiligheid maken we de leefomgeving van de Brechtenaar veiliger 
én aangenamer. Bij het herinrichten van straten of pleinen wordt aandacht gegeven aan een open en 
transparant openbaar domein. Dit verhoogt de sociale controle waardoor hanggedrag, maar ook het 
dumpen van zwerfvuil teruggedrongen kan worden. 

Tevens zetten we in op gemeenschapswachten. Door meer controle en toezicht willen we de 
veiligheid verhogen. Zij zullen niet alleen controleren, maar ook sensibiliserend werken en een 
luisterend oor bieden aan diegene die ondersteuning nodig heeft.  

Drugshandel en het witwassen van crimineel geld via legale activiteiten is niet enkel een grootstedelijk 
probleem, ook op lokaal niveau worden we hiermee geconfronteerd. Het is in dit verband belangrijk 
dat de gemeente weet wie er op haar grondgebied verblijft en wie er welke activiteiten ontplooit. Van 
een zorgvuldig bestuur kan en moet er verwacht worden dat het alle relevante informatie inwint. Op 
basis daarvan wordt er een streng maar rechtvaardig vergunningenbeleid ontwikkeld, om criminele 
ondernemingen te bestraffen en de eerlijke concurrentie te garanderen. 
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N-VA Brecht blijft inzetten op een sterk gemeentelijk brandweerbeleid. Dit kan door permanent 
aandacht te hebben voor de noden en behoeften binnen het brandweerkorps. Het korps krijgt onze 
volledige steun. We moeten in dit verband inwoners blijven stimuleren om zich als vrijwilliger te 
engageren in de brandweerposten in onze gemeente. Onder het motto, voorkomen is beter dan 
genezen blijven we eveneens focussen op preventie. Zo moeten de inwoners maximaal gestimuleerd 
worden om hun woning te voorzien van rookmelders. 

 

13.2 Handhaving 

De N-VA is er zich van bewust dat er binnen de huidige budgettaire en maatschappelijke context veel 
gevraagd wordt van de politie en haar medewerkers. Maar we zijn er ook van overtuigd dat er nog 
mogelijkheden zijn om enerzijds efficiëntiewinsten te boeken en anderzijds de kwaliteit van de 
dienstverlening nog te verbeteren. Door het bewust investeren in digitalisering en in nieuwe 
technologieën (intelligent policing) zorgen we voor meer blauw op straat. 

Verkeersveiligheid is en blijft een zeer belangrijk punt. Samen met de ons omringende zones plannen 
wij gerichte acties betreffende snelheid en alcoholcontroles. Door het optimaal benutten van het reeds 
aanwezige ANPR-netwerk, verbeteren we de verkeersveiligheid voor al onze inwoners.  

Verkeersveiligheid aan de schoolpoort of de weg naar school blijft een prioriteit in onze politiezone.  

De visie van de N-VA op drugs is duidelijk. Druggebruik wordt niet getolereerd. Een gedoogbeleid 
staat haaks op ontrading en verhindert een daadkrachtige aanpak. In veel gevallen leidt druggebruik 
bovendien tot overlast, geweld of crimineel gedrag. We beschouwen de druggebruikers niet als 
slachtoffer, maar wel als patiënt, als iemand die op weg moet worden geholpen naar een drugsvrij 
bestaan. Ze hebben het recht om geholpen te worden, maar ook de plicht om aan hun behandeling 
mee te werken. 

Een vaak verborgen probleem in onze samenleving is intrafamiliaal geweld. Uit cijfers van onze zone 
blijkt dat dit fenomeen zich ook voordoet in onze gemeenschap. Daarom wil N-VA Brecht ervoor 
pleiten om intrafamiliaal geweld actief te bestrijden en hier een prioriteit van te maken. 

De N-VA ziet ook op het repressieve vlak een grotere rol weggelegd voor de bestuurlijke aanpak. 
Rechtbanken worden nu al overstelpt. Heel wat van de gepleegde feiten die niet vervolgd worden, 
versterken nochtans het onveiligheidsgevoel van de burger. De gemeente beschikt momenteel over 
enkele instrumenten, zoals vergunningen en GAS, om criminaliteit tegen te gaan. Maar vaak is dit 
niet voldoende. Daarom pleiten we voor meer veiligheidsbevoegdheden en bestuurlijke handhaving 
voor de gemeente. Het inzetten van gemeenschapswachten kan hierbij ook een belangrijke rol 
spelen.  

Gemeenschapswachten zullen worden ingevoerd om de veiligheid en handhaving te voeren.  
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13.3 Veiligheid als collectieve verantwoordelijkheid 

Veiligheid is meer dan een zaak van politie en justitie alleen. Het is een collectieve 
verantwoordelijkheid van de hele gemeenschap. De burger is de eerste partner van de politie in de 
strijd tegen criminaliteit.  

De officiële criminaliteitscijfers geven een objectief beeld van de pijnpunten betreffende het 
veiligheidsbeleid, maar minstens even belangrijk zijn de (subjectieve) ervaringen van de inwoners 
(het onveiligheidsgevoel). Via de veiligheidsmonitor willen wij de vinger aan de pols blijven houden.  
Aan de hand van objectieve cijfers en de bezorgdheden van de burgers wordt het zonaal 
veiligheidsplan permanent geactualiseerd.  

Momenteel zijn er heel wat BIN’s actief in onze gemeente. De politie moet de bestaande 
Buurtinformatienetwerken (BIN) beter ondersteunen en rekening houden met de ervaringen en 
verzuchtingen van de leden van het BIN. Door het optimaliseren van de samenwerking tussen BIN’s 
en politie kan het onveiligheidsgevoel verder aangepakt worden.  

De wijkinspecteur is voor de inwoners het aanspreekpunt bij uitstek. Bij hem/haar kunnen ze terecht 
met hun vragen of ergernissen over de veiligheidsproblemen die ze ervaren. De politie moet in iedere 
wijk van de gemeente aanwezig zijn en ernaar streven dat iedere burger zijn wijkinspecteur kent.  

Gemeenschapsgerichte politiezorg moet ertoe leiden dat problemen zo vroeg mogelijk worden 
gedetecteerd en aangepakt. Dankzij zijn/haar contacten binnen het sociale weefsel en de 
aanwezigheid op het terrein, is de wijkagent het best op de hoogte van de situatie ter plaatse. Het 
inzetten van gemeenschapswachten is hierbij ook een waardevolle aanvulling. 
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14. Mobiliteit & Openbaar Domein  

Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

De eerste prioriteit die we gesteld hebben in ons vorige programma, is de opmaak van een nieuw 
mobiliteitsplan voor Brecht, om de mobiliteit in onze gemeente voor nu en voor de toekomst te 
verbeteren. We hebben dit met succes afgerond. Na een zeer ruim participatietraject is het 
mobiliteitsplan recent voorgesteld aan de Brechtenaar. Ruim 1400 Brechtenaren hebben hun stem 
laten horen om mee te werken aan het mobiliteitsplan voor de toekomst van onze gemeente.  

We willen met dit mobiliteitsplan kijken naar de huidige bewoners en het voor hen aangenaam wonen 
maken of houden. Maar we kijken ook naar de toekomst. We willen dat mensen hier in de gemeente 
kunnen blijven wonen, werken, recreëren… Daarom is het nodig dat mensen zich veilig kunnen 
verplaatsen met de auto, de fiets of al wandelend. Wie zich verplaatst met de auto, wordt 
verondersteld dit te doen via de hoofdassen. Met het weren van sluipverkeer en het invoeren van een 
veilig, aangepast snelheidsregime van 30 km/u kunnen we woonwijken ook voor de toekomst leefbaar 
maken en houden. Hierdoor zorgen we ervoor dat kinderen weer kunnen spelen op straat en mensen 
elkaar opnieuw kunnen vinden in hun buurt. 

Ook op het niveau van de Vervoerregio hebben we sterk ons – in dit geval – vrouwtje gestaan vanuit 
N-VA Brecht. Zo zijn er in het regionaal mobiliteitsplan Routeplan 2030 belangrijke projecten voor 
onze gemeente ingeschreven om komende jaren aan te werken. Zo zijn er o.a. studies opgestart om 
te onderzoeken of een treinverbinding tot Sint-Job-in-‘t-Goor een haalbare kaart is. Ook staat een 
fietsverbinding langsheen de E19 gepland om op een snelle, veilige, comfortabele wijze te fietsen 
naar het werk. 

Veilige schoolomgevingen waren een absolute prioriteit in 
het mobiliteitsbeleid, om de meest zwakke weggebruikers 
te beschermen. Zo werden voor élke schoolomgeving  
maatregelen genomen. We introduceerden schoolstraten 
én fietsstraten in elke deelgemeente. Er werden aan elke 
school duidelijke markeringen aangebracht. 
Oversteekplaatsen, zoals aan Kristus Koning, werden 
beveiligd. En als er andere infrastructurele ingrepen nodig 
waren, werden die gerealiseerd, zoals bijvoorbeeld aan 
De Schakel in Sint-Lenaarts.  

Op vlak van doorstroming op de dorpsassen hebben we 
vanaf de eerste dag het gesprek aangeknoopt met het 
Vlaams Gewest (Agentschap Wegen en Verkeer en De 
Vlaamse Waterweg) om de mogelijkheden te verkennen. 
We hebben hier achter de schermen hard aan gewerkt en 
geprobeerd samen te werken met de weg-
/waterbeheerders om tot een haalbaar resultaat te komen. 
Constructieve gesprekken vonden we veel zinvoller dan 
populistische uitspraken te doen over ringwegen die nooit 
realistisch zullen zijn.  

De herinrichting van het kruispunt in Sint-Job staat gepland in 2025. Dankzij extra afslagstroken zal 
het verkeer beter én veiliger kunnen doorstromen. Samen met de realisatie van de Handelslei steekt 
de dorpsas in Sint-Job bijna volledig in het nieuw. De bruggen blijven hier helaas een pijnpunt. Maar 
dankzij onze gesprekken met De Vlaamse Waterweg staan 2 nieuwe bruggen op het programma nl. 
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een sneller bewegende brug met veiligere fiets- en voetpaden aan sas 4 (Brugstraat) en een nieuwe 
brug aan sas 5 (Sluisvijfbaan).  

Ook in Brecht en Sint-Lenaarts hebben we de knelpunten laten onderzoeken, waarbij vooral het 
rondpunt op het Heiken een knelpunt blijft. We hebben, samen met bewoners, in ons mobiliteitsplan 
wel de nodige maatregelen ingeschreven om het sluipverkeer in de omliggende woonwijken te weren.   

Op vlak van openbaar vervoer wilden we nog meer inzetten op het potentieel van de trein. Zo werd 
de frequentie verhoogd naar 2 treinen per uur. Een jammerlijke zaak is het betalend maken van de 
parking door NMBS. N-VA Brecht heeft er wel voor kunnen zorgen dat parkeren in het weekend 
gratis is gebleven. We zullen de volgende bestuursperiode opnieuw trachten het weektarief af te 
schaffen of minstens te laten verlagen.  

We wilden het fietsen stimuleren in de gemeente. Dit hebben we gedaan door veilige infrastructuur 
te voorzien én voldoende aanbod voor fietsers te voorzien: 

- 50 elektrische deelfietsen voor onze inwoners, verspreid over de hele gemeente; 

- Fietsstraten in elke deelgemeente waar fietsers voorrang hebben; 

- Een veilig, vrij liggend fietspad in de Ringlaan en een verlichte oversteek naar de sporthal en 
de voetbal; 

- Bredere, comfortabele fietspaden in de Handelslei; 

- Een fietspad in de Kloosterstraat wordt na jaren eindelijk realiteit; 

Het vrachtverkeer werd geweerd uit de dorpskernen. Zo is er ondertussen in elke deelgemeente een 
tonnagebeperking van kracht. In Sint-Job wordt dit gehandhaafd door camera’s in een 
vrachtwagensluis. 

In Brecht werd er ruimte voorzien voor het parkeren van (lokale) vrachtwagens op de 
vrachtwagenparking, zodat deze niet meer in de woonstraten hoeven te staan.  
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Waar willen we verder op inzetten? 

Nu we een nieuwe, gedragen mobiliteitsvisie hebben voor de toekomst, willen we dit de komende 
jaren uitrollen. Dit zorgt er immers voor dat we onze dorpen en wijken leefbaar maken voor de 
toekomst. We willen dat iedereen kan blijven werken, wonen, genieten in onze gemeente. Daarvoor 
moet iedereen zich kunnen verplaatsen op een manier die ze kiezen en die tegelijkertijd onze 
woonstraten veilig en leefbaar houdt. 

We gaan voor positieve maatregelen, die elke gebruiker (autogebruiker / fietser / voetganger / 
busgebruiker…) nog alle mogelijkheden geeft om te kiezen hoe zij of hij zich verplaatst. We gaan niet 
overal knippen en ingewikkelde circulatiemaatregelen toepassen. We geloven niet dat dit een goede 
manier is om mensen te overtuigen hun (korte) verplaatsingen met de fiets of te voet te doen. We 
willen dit wel doen door routes, straten, schoolomgevingen veilig in te richten, fietsers en voetgangers 
een belangrijkere plaats te geven in die woonstraten. Dit kan bijvoorbeeld door de invoer van 
fietsstraten, waar de fietser voorrang heeft.  

Op de dorpsassen en verbindingswegen willen we wel de auto- en openbaar vervoergebruiker 
centraal zetten en deze vlotter laten doorstromen. Zijn hier dan magische oplossingen voor? Neen, 
daar zijn we eerlijk in. Een ringweg rond Sint-Job door natuurgebied dat in private eigendom is of een 
tunnel onder Sint-Job zijn infrastructureel gewoon niet mogelijk. Verbetering in doorstroming zal 
afhangen van kleinere maatregelen én een sterk ruimtelijke ordeningsbeleid.  

Meer dan 30% van het aantal verplaatsingen blijft binnen de dorpskern. Binnen deze straal van 
maximum 1-2 kilometer is er potentieel om inwoners kansen te geven om dit veilig te doen met de 
fiets of te voet. 

We willen het mobiliteitsplan uitrollen. We gaan hierbij niet naar een vaste zone 30 in gans de 
bebouwde kom, maar we gaan voor een zone 30 in woonzones/woonwijken. We willen dat het 
autoverkeer zich op de dorpsassen bevindt, zodat de woonstraten veilig en leefbaar zijn. Een 
combinatie van een zone 30 in een woonwijk, met een veilige inrichting van de straten voor zwakke 
weggebruikers, zorgt ervoor dat we geen sluipverkeer meer hebben door woonwijken en dat kinderen 
veilig op straat kunnen spelen en fietsen en dat mensen elkaar terug op straat kunnen ontmoeten.  

Vandaag geldt er op vele plaatsen al een beperking tot 30 km/u, maar dit is niet leesbaar tot waar die 
gaat en de straten zijn hier ook niet op ingericht. Daarom is het van belang dat de zones 30 dekkend 
zijn in de wijken en dat het openbaar domein ook zo wordt ingericht (bv. poorteffect, markering…) en 
hierop gehandhaafd wordt.  

Samen met de inwoners hebben we een heel netwerk vastgelegd van fietsroutes/fietszones en trage 
wegen. Over het hele grondgebied beginnen we dit uit te rollen, door markeringen of herinrichting. Bij 
aanpassingswerken aan het wegendek of rioleringswerken, moet steeds het mobiliteitsplan afgetoetst 
worden zodat deze gewenste invulling en met een toekomst- en langetermijnvisie aangepakt kan 
worden.   

We gaan voluit voor de praktische uitwerking van het mobiliteitsplan, waarbij we zowel 
aandacht hebben voor de verkeersveiligheid als voor een vlotte doorstroming van het 
verkeer.  
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We geven extra aandacht aan toegankelijkheid voor iedereen, in het bijzonder minder mobiele 
inwoners. Zeker in het centrum en rond zorginstellingen is het van belang dat drempels – letterlijk en 
figuurlijk – worden weggehaald. Ook bushaltes maken we toegankelijk. 

De doortochten in de deelgemeenten worden verder ingericht om deze goed te laten doorstromen en 
tegelijk aantrekkelijk te maken als handelskern.  

De dorpsas in Sint-Job is de afgelopen jaren heraangelegd. Er is nog wel een verbetering aan te 
brengen op het kruispunt (gepland in 2025) en een vernieuwde brug die sneller kan openen en sluiten.  
De doortocht Brecht Centrum is een pak rustiger geworden sinds de ringweg. Hier kan meer ruimte 
worden gegeven voor voetgangers, fietsers én handelaars.  

De doortocht in Sint-Lenaarts moet aantrekkelijker worden in combinatie met een slimme ontwikkeling 
in de Dorpsstraat. Door het invoeren van een fietsstraat in de processieweg, creëerden we een 
veiligere route voor de zwakke weggebruiker.  

Op de verbindingswegen staan we voor een opgave om betonbanen opnieuw aan te leggen 
(Bethaniëlei, Eyndovensteenweg, Kerkstraat, Brasschaatbaan, Abdijlaan…).  Ook willen we 
fietspaden structureel vernieuwen om fietsen te promoten en de veiligheid te garanderen. Enkele 
belangrijke verkeersassen zoals de Abdijlaan en Brasschaatbaan hebben hier echt aandacht nodig. 
Door een sterk financieel beleid blijft het mogelijk om te investeren in ons openbaar domein. 

We investeren in ons openbaar domein en vernieuwen verbindingswegen om de veiligheid 
te garanderen.  

Parkeren blijft een plaats hebben in dorpskernen.  We willen meer werken met geclusterde 
parkeerplaatsen van waar handelaars snel en gemakkelijk bereikbaar zijn. Door parkeerplaatsen op 
de dorpsas te verplaatsen naar geclusterde parkings, gaan handelaars er net op vooruit.  

Verder willen we zorgen voor voldoende fietsparkings binnen de dorpskernen en dorspleinen. Zodat 
de handelaar met de fiets gemakkelijk bereikbaar blijft en om het nemen van de fiets te promoten.  

Parkeren van vrachtwagens en bussen in de woonstraten wordt verder geweerd, door hen door te 
verwijzen naar de vrachtwagenparkings. 

Parkeren op eigen terrein blijft altijd de boodschap. We willen niet dat er geparkeerd wordt op 
openbaar domein, maar dat elke ontwikkeling eigen parkeerplaatsen heeft. Hierop is afgelopen jaren 
met een sterk beleid op vlak van ruimtelijke ordening op ingezet. Elke nieuwe bouwaanvraag werd 
getoetst aan de parkeerverordening en hier werd streng op beoordeeld.   

Met medewerking van de Vervoerregio Antwerpen willen we deelwagens uitrollen in de gemeente. 
Zo hebben onze inwoners en bezoekers een flexibele mogelijkheid om zich te verplaatsen. We zien 
dat het deelfietsensysteem aan populariteit aan het winnen is. We willen daar een aanbod van 
deelwagens naast zetten. Dit zowel rond knooppunten als binnen (private) ontwikkelingen. 

We willen ervoor zorgen dat onze inwoners en bezoekers, de keuze hebben hoe ze zich verplaatsen, 
en dat ze op de hoogte zijn van de slimste keuze. Dit doen we in samenwerking met de Vervoerregio 
Antwerpen door communicatie, sensibilisering, maar bijvoorbeeld ook door inwoners en werknemers 
andere mogelijkheden te laten proberen (bv. elektrische fiets, openbaar vervoer, bakfiets…). Dit kan 
een win-win zijn voor zowel werkgevers en hun werknemers, maar bijvoorbeeld ook bij evenementen.  
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15. Ruimtelijke ontwikkeling & wonen  

Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

Bij de start van deze legislatuur hebben we een breuk willen maken met het verleden als het gaat 
om ruimtelijke ordening. Er was nood aan een duidelijk en daadkrachtig beleid rond ruimtelijke 
ordening, dat de identiteit van onze gemeente en dorpskernen respecteert. We wilden afstappen 
van een beleid waar te weinig naar de toekomst werd gekeken en er ad hoc beslist werd welke 
ontwikkeling werd toegestaan. Hierdoor ontstond een versnippering van functies, waren er geen 
duidelijke winkelstraten, konden de wegen het bijkomende verkeer niet meer kunnen slikken… We 
gaan voor maatwerk, maar niet voor willekeur. De ruimte die er is, moet slim ingezet worden. Zo 
kunnen we gaan voor een sterke winkelkern, aangename woonomgevingen en voldoende ruimte 
om te spelen, te sporten en te leven. 

Een visie die we elke dag hebben toegepast. Deze is vandaag misschien nog niet altijd even 
zichtbaar maar is er wel een die de toekomst van onze gemeente vooropstelt.  

Nieuwe projecten worden steeds getoetst aan de leefbaarheid en draagkracht van de omgeving. 
We hebben steeds de woondichtheid van de omgeving gevolgd. Ook hebben we steeds gewaakt 
over voldoende groen, niet te veel verhardingen, parkeerplaatsen op eigen terrein en dergelijke. 

Ook hebben we ervoor gezorgd dat er een goede mix aan eengezinswoningen en appartementen 
kon komen. 

We hebben een nieuwe detailhandelsvisie opgemaakt, zodat winkelgebieden duidelijk afgebakend 
zijn en daardoor aantrekkelijker kunnen worden. Samen met onze handelaars kunnen we zo werk 
maken van een levendige winkelstraat, waar detailhandel, horeca, diensten elkaar kunnen 
versterken in plaats van ver uit elkaar te liggen en mogelijks leegstand in de hand werken. 

In het dorp van Sint-Job zijn we binnen het bestaande juridische kader (gewestplan en RUP dat 
wonen toelaat) strikt opgetreden, om verdere verdichting tegen te gaan. In de dorpskern van Brecht 
en Sint-Lenaarts hebben we vooral gefocust op gewenste verdichtingen in het dorp. 

Zo is er een visie/RUP in ontwikkeling voor Lange Pad in Brecht, waarmee betaalbaar wonen, 
zowel eengezinswoningen als appartementen, in de dorpskern verzekerd wordt voor de 
Brechtenaar en tegelijk een mooie kans ligt om de Gemeenteplaats te verbinden met het 
Gemeentepark. 

Voor Sint-Lenaarts hebben we samen met de buurt het programma van betaalbaar wonen in de 
Dorpsstraat/Tuinwijk afgestemd op de omgeving, waardoor er nu een voorstel voorligt dat het dorp 
van Sint-Lenaarts kan helpen opwaarderen. De ontwikkelaar heeft hierbij zijn plannen eerst moeten 
aftoetsen bij de bevolking, om zo tot een gewenst en gedragen resultaat te komen.  

Voor oudere (huur)woningen hebben we conformiteitsattesten geïntroduceerd, om ervoor te zorgen 
dat ook huurders een leefbare, conforme woning kunnen vinden en we het private patrimonium zo 
stelselmatig kunnen omvormen om te voldoen aan de hedendaagse normen. 

De dienstverlening voor burgers die vergunningen willen aanvragen of informatie willen over hun 
woning en dergelijke werd verbeterd. Zélfs met het huidige tekort aan omgevingsambtenaren op de 
arbeidsmarkt. Behandelingstermijnen werden steeds gevolgd en zelfs elk jaar ingekort, en we 
hebben de bereikbaarheid verbeterd.. Door te beginnen werken op afspraak, kon de 
omgevingsambtenaar zich eerst inlezen in het dossier en u de gepaste informatie verstrekken. In 
het nieuwe gemeentehuis zal deze verbetering zich verder doorzetten, met bijvoorbeeld een 
snelloket en nog meer afspraakmogelijkheden. 
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Het aantal sociale woningen en sociale huurders is toegenomen. Dit door projecten die in de 
legislaturen voor ons werden gerealiseerd. We merken dat er soms overlast is in de wijken waar 
sociale woningen geclusterd zijn. Aangezien het bindend sociaal objectief behaald was en we onze 
duit in het zakje gedaan hebben om voldoende sociaal woonaanbod te voorzien, hebben we geen 
bijkomende sociale woningen meer opgezet. We willen extra inzetten op de omgang in de huidige 
situatie die soms ongewenste effecten heeft.  

 

Waar willen we verder op inzetten? 

Het wordt een hele uitdaging om in de toekomst betaalbaar wonen in onze gemeente te voorzien 
voor iedereen.  

We mogen best trots zijn op onze gemeente, ook op vlak van ruimtelijke ordening en groen. Onze 
dorpen zien er inderdaad niet meer hetzelfde uit als enkele decennia geleden, maar dit is een 
gezonde ontwikkeling.  We kunnen niet stil blijven staan, want stilstaan betekent achteruitgaan. 
Zowel het private als publieke patrimonium moet zich aanpassen om te kunnen voldoen aan de 
hedendaagse (woon)normen en noden.  

De woondichtheid in Brecht bedraagt 3,3 inwoners per hectare (6,7 in provincie Antwerpen), de 
bebouwingsgraad 4% (t.o.v.6,4% in provincie Antwerpen) en verharding 11% (t.o.v. 17,3% in 
provincie Antwerpen). We zijn dus nog steeds een aantrekkelijke gemeente om te blijven wonen. 
Qua betaalbaarheid van wonen zijn de prijzen wel gestegen, net als in heel Vlaanderen, maar blijft 
het in vergelijking met het gemiddelde inkomen van de Brechtenaar wel op hetzelfde punt. 

Er wordt tegen 2040 een toename voorspeld van het aantal inwoners met 2.000, naar 32.000. Deze 
stijging zou zich vooral voordoen in de leeftijdscategorie 65+ en betreft vooral alleenstaanden. In de 
categorie van (werkende) gezinnen wordt zelfs een daling verwacht. Het wordt een stevige 
uitdaging – zeker op vlak van wonen – om om te gaan met deze groei ( alleenstaanden) en 
vergrijzing, en toch nog te proberen om ook (jonge) gezinnen voldoende te blijven aantrekken. 

Er zal een mix aan woningen nodig zijn om alle leeftijden en gezinnen te kunnen opvangen. Voor 
ouderen en alleenstaanden zullen meergezinswoningen nodig zijn, waar men zo lang mogelijk thuis 
kan blijven wonen. Een variatie van aanbod aan 1-, 2- of 3-slaapkamerappartementen zal dus nodig 
zijn om elke Brechtenaar te voorzien in zijn woonbehoefte.   
Hierdoor zou het bestaande woonaanbod van grotere eengezinswoningen kunnen vrijkomen om 
betaalbaar wonen voor jongere gezinnen te kunnen voorzien.  

 

Bijna 90% van onze inwoners is tevreden over de aanwezigheid van groen en natuurgebied in de 
buurt. Dit blijft een sterke troef van onze gemeente. In functie van leefbaarheid en klimaat willen we 
het behoud van dit groen in de buurt verzekeren voor de toekomst. Hier ligt ook een grote 
verantwoordelijkheid bij elke inwoner/eigenaar. Het grootste aandeel in ruimtebeslag (bebouwbare 
oppervlakte, verhardingen…) is immers afkomstig uit private woningen en tuinen. Daarom blijven 
we verstandig omgaan met verhardingen en moeten we streven om onze  leefbare en groene 
gemeente te behouden. 

N-VA Brecht neemt haar verantwoordelijkheid door doordacht, onderbouwd om te gaan met wonen 
en ruimtelijke ordening, met een langetermijnvisie. Het is immers aan ons om de toekomst van 
volgende generaties te verzekeren!  
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We promoten een variatie aan woonaanbod bij meergezinswoningen om zowel gezinnen 
als alleenstaanden een keuze aan kwalitatieve en betaalbare woningen te bieden.  
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16. Leefmilieu 

Waar hebben we deze bestuursperiode op ingezet en wat hebben we gerealiseerd? 

De zorg voor ons leefmilieu is een belangrijke taak voor elke overheid én 
voor elke burger. Als gemeente moeten we uiteraard het goede 
voorbeeld geven. Daarom werd de voorbije legislatuur elke beslissing 
getoetst aan een duurzaamheids- en milieucomponent. Of het nu ging 
over grote dossiers zoals de bouw van het nieuwe gemeentehuis of over 
kleinere zaken zoals de aankoop van een nieuw voertuig.  

Als gemeente ondertekenden we het burgemeestersconvenant, waardoor 
we ons maximaal inzetten om de daarin vermelde doelstellingen te 
behalen. Ook in de volgende legislatuur willen we daar verder op 
inzetten.  

De zorg voor klimaat, milieu en leefomgeving uit zich niet alleen in een 
duidelijk en duurzaam aankoop- en investeringsbeleid en in een efficiënt afvalbeleid, maar ook in 
een optimaal groenbeleid. Zo werden in de voorbije legislatuur in onze reeds groene gemeente vele 
tienduizenden bomen bij geplant. Er werd ook aandacht besteed aan ontharding, onder meer in 
samenwerking met de scholen, en bij het aanvragen van een omgevingsvergunning wordt 
nauwgezet onderzocht of de normen en richtlijnen strikt worden opgevolgd. 

We werkten een programma uit om de populatie zwerfkatten onder controle te houden. Daarvoor 
werd een samenwerking aangegaan met een vzw en met Brechtse dierenartsen. 

Bij het begin van de legislatuur kwam er een verbod voor particulieren op het afsteken van 
vuurwerk. Naast het veiligheidsaspect speelde ook de nefaste invloed van vuurwerk op het welzijn 
van huis- en landbouwdieren een rol bij deze beslissing. 

We hebben in onze gemeente heel veel natuur en open ruimte waar het goed vertoeven is.  Ook 
voor wandelingen met de hond biedt onze gemeente heel wat mogelijkheden. Natuurlijk moet de 
hond steeds aangelijnd zijn. Om honden de kans te geven om af en toe los te lopen hebben we op 
verschillende locaties hondenlosloopzones. Op Rommersheide werd een nieuwe losloopzone 
gecreëerd op de plaats waar vroeger een pompinstallatie stond. De aanleg van een grote 
hondenlosloopzone op domein De Merel staat in de steigers. Vermits deze onderdeel is van het 
beheersplan De Merel is de praktische uitwerking op het terrein nog niet gebeurd. 
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17.1 Duurzaamheid 

Als gemeentebestuur moeten we het goede voorbeeld geven aan de bevolking. We zoeken, indien 
mogelijk, naar andere milieuvriendelijke vervoersmiddelen voor onze gemeentelijke diensten. Indien 
er toch wagens moeten aangekocht worden, willen we een zo hoog mogelijke milieunorm opleggen 
bij de aanbestedingen. Voor voertuigen waar nog geen klimaatvriendelijker alternatief voor is, zetten 
we in op het gebruik van HVO100 diesel.  

De gemeente blijft aandacht hebben voor het beperken van de milieubelasting van investeringen en 
aankopen. Ze houdt daarbij rekening met herbruikbaarheid, eenvoudig onderhoud, lange levensduur 
en recyclagemogelijkheden. We hebben daarbij ook aandacht voor het plaatsen van laadpunten voor 
elektrische voertuigen, zowel voor de gemeentediensten als voor particulieren en bedrijven. 

We stimuleren een goede energieprestatie bij nieuwbouw en moedigen energiezuinige renovatie aan 
door onder meer in te zetten op energieadvies, sensibilisering, groepsaankoop en wijkrenovatie. We 
brengen de energiebehoeften van onze gebouwen in kaart en voeren op korte termijn maatregelen 
uit die een snelle energiekostenbesparing opleveren.   

Verder zorgen we voor een modernisering van het industriepark en van verouderde huishoudelijke 
verwarming door sensibilisering. We voeren een beleid waar steenkoolkachels en allesbranders 
gepromoot worden te vervangen door milieuvriendelijke alternatieven. 

We voeren een energiezuinig en duurzaam aankoopbeleid. Als gemeente investeren we ook zelf in 
hernieuwbare energie voor de eigen gebouwen. We gaan extra inzetten op energiedelen voor onze 
eigen gebouwen waarbij opgewekte energie van de Technische Dienst, bijvoorbeeld gebruikt kan 
worden in ons woonzorgcentrum. We willen ons patrimonium zo energieneutraal mogelijk maken 
zodat we als gemeente het goede voorbeeld geven en onze milieu-impact verkleinen.  

We hebben een eerste aanzet gedaan om een pilootproject op te starten binnen verschillende 
industriezones (Kloosterveld en Ringlaan) om in samenwerking met de provincie en een studiebureel 
te kijken hoe we kunnen investeren in zonne-energie en het delen van deze energie met bedrijven 
die niet in de mogelijkheid zijn om zonnepanelen te leggen.  

Samen met de provincie Antwerpen worden verdere opportuniteiten in energie-efficiëntie onderzocht, 
ook in samenwerking met private partners. We evalueren de mogelijkheden van alternatieve 
energiebronnen zoals warmtenetten met restwarmte uit de industrie, maar ook geothermie, lokale 
biomassa … 

We maken onze deelgemeenten “klimaatrobuust” door in de nieuwe omgevingsvergunning zoveel 
mogelijk aandacht te besteden aan het hergebruik van regenwater, groendaken, waterinfiltratie …. 

Voor regenwater hanteren we het volgend princip. In de eerste plaats hergebruiken, als dat niet kan 
infiltreren in de bodem, en pas in laatste instantie bufferen en vertraagd afvoeren. 

We investeren samen met Igean in een zonnepark op onze IGEAN site Noord. Hierdoor zal de nodige 
elektriciteit opgewekt worden die nodig is voor de verwerking, maar zullen we ook zo groene stroom 
kunnen produceren.  

N-VA  Brecht pleit voor een correcte toepassing van de wet in het kader van een duurzaam 
rioleringsstelsel. Saneringsbijdragen moeten geïnvesteerd worden in de aanleg en het beheer van 
het rioleringsstelsel en dienen niet om de gemeentelijke begroting in evenwicht te brengen. Het 
onderhoud, herstel en de verdere uitbouw van het rioleringsnet vormen een grote budgettaire 
uitdaging. We wensen transparantie tussen de belasting die de burger betaalt en de bestemming van 
die middelen. 
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Brecht staat momenteel aan de top wat betreft de verledding van de straatverlichting. Op die manier 
verminderen we het energieverbruik fors, wat meteen ook zorgt voor een lagere energiefactuur én 
minder lichtvervuiling. Tegelijkertijd verbeteren we ook de zichtbaarheid op gevaarlijke kruispunten 
en aan schoolomgevingen. 

We blijven inzetten op verledding van onze straatverlichting, welke de zichtbaarheid en 
veiligheid enkel ten goede komt.  

 

17.2 Dierenwelzijn  

De voorbereidingen voor de creatie van een hondenlosloopzone op domein De Merel zijn bijna 
afgerond. De praktische uitwerking op het terrein moet in het begin van de volgende legislatuur gestart 
worden. 

De sterilisatieactie om de zwerfkattenpopulatie onder controle te houden moet verdergezet worden. 
We willen dit combineren met een sensibiliseringscampagne om mensen bewust te maken van het 
belang van het wettelijk verplichte chippen van hun huisdieren. 

N-VA Brecht is begaan met het welzijn van dieren. Daarom willen we de gemeente aansporen om 
dierenwelzijn mee op te nemen als een integraal onderdeel van het gemeentelijk milieubeleid. 

Het welzijn van huis- en weidedieren moet voorop staan. We voorzien administratieve sancties (GAS) 
en – door de goede contacten met de politie die de voorbije legislatuur werden opgebouwd - een 
snelle tussenkomst bij overtredingen, zoals het niet voorzien van beschutting of het niet verstrekken 
van voldoende voedsel of water. 

Brecht werkt al enkele jaren nauw samen met plaatselijke imkers. De aandacht die werd gegeven 
aan het in stand houden van de bijenpopulatie werd vorig jaar door de VVOG nog beloond met 3 
bijtjes. De bijenpopulatie staat immers onder druk en het is daarom zeer belangrijk om te bekijken 
hoe we onze natuur- en landbouwgebieden, tuinen, parken en zelfs industriezones op een bij 
vriendelijke manier verder kunnen beheren. 

 

17.3 Groen  

Hoewel onze gemeente heel wat groen en natuur heeft, blijven we aandacht hebben voor extra groen. 
In de voorbije legislatuur werden bijna 37.000 bomen extra geplant. Qua oppervlakte, moesten de 
bomen allemaal bij elkaar staan, is dat bijna 14 hectare. Via de ‘behaagactie’ en het deelnemen aan 
acties als Bye Bye Gazon worden onze inwoners gestimuleerd om ook in hun eigen tuin extra groen 
te voorzien en aandacht te hebben voor biodiversiteit. Ook in de volgende legislatuur wensen wij daar 
maximaal op in te zetten. 

Onze gemeente heeft heel wat natuurgebieden en parken waar we trots op mogen zijn. We denken 
hier bijvoorbeeld aan de Brechtse heide, Kooldries … We willen deze natuurgebieden en parken 
vrijwaren en aantrekkelijker maken voor fietsers, voetgangers, enz. We houden hierbij wel rekening 
met de aanwezige fauna en flora. Onze parken moeten steeds open zijn voor het brede publiek. Om 
iedere burger te laten genieten van deze mooie omgevingen willen we de parken aangenamer en 
toegankelijker maken. 

Een goed onderhoud van de bermen en grachten blijft noodzakelijk. Dit zorgt niet enkel voor een 
fraaier straatbeeld, het zorgt ook voor een betere afvoer en/of infiltratie van regenwater. Dit hoeft niet 
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steeds gedaan te worden door professionele firma’s of door onze gemeentelijke diensten. De N-VA 
vindt het belangrijk dat elke burger zijn verantwoordelijkheid opneemt en zijn of haar steentje bijdraagt 
tot een schone leefomgeving. In dat kader past zeker ook het vegen en onderhouden van bermen 
voor eigen deur. 

We willen samenwerkingen met onze landbouwers en samen met hen een project opzetten waarbij 
zij ons zullen ondersteunen van het onderhoud in het buitengebied.  

Het groenonderhoud in onze gemeente verdient de nodige aandacht. Door een vernieuwd 
aanwervingsbeleid vinden we hiervoor de juiste mensen. 

 

17.4 Afval  

We werken verder aan minder afval. Vanuit het principe dat de vervuiler betaalt, stimuleren we de 
Brechtenaar om duurzaam om te springen met grondstoffen. Het gemeentebestuur rekent daarbij 
zoveel als mogelijk de reële kostprijs van milieumaatregelen en van vervuiling door aan de 
vervuiler/gebruiker. Daartegenover staat dat de burger recht heeft op een transparante prijszetting en 
een efficiënte dienstverlening. 

De gemeente stimuleert het verminderen van de restfractie en de hoeveelheid afval per inwoner. We 
nemen eigen initiatieven om inwoners te sensibiliseren of werken samen met de buurgemeentes of 
de  afvalintercommunales IGEAN en ISVAG. 

De gemeente moet haar inwoners blijvend sensibiliseren over sorteren, composteren, hakselen en 
andere maatregelen om de afvalberg te verminderen. Dit kan via Brechts Nieuws en via sociale 
media, maar ook tijdens evenementen of wijkvergaderingen. 

Zwerfvuil en sluikstorten blijft een belangrijk aandachtspunt. In ons streven naar netheid en een 
proper straatbeeld willen we verder beroep doen op scholen en verenigingen. Wanneer kinderen en 
jongeren tijdens zwerfvuilacties geconfronteerd worden met de grote hoeveelheid zwerfvuil die wordt 
verzameld, kan dat een sensibiliserend effect hebben.  Voor overtreders moet een streng 
handhavingsbeleid via de gemeentelijke administratieve sancties (GAS) verder gezet worden. De 
vervuiler moet betalen! Afgelopen legislatuur hebben we reeds een samenwerking gestart tussen de 
scholen en de verenigingen enerzijds en de gemeente en mooimakers anderzijds. Zij werden aan de 
hand van een cadeaubon gestimuleerd om hun buurt schoon te houden.  

In samenspraak met IGEAN werd hard gewerkt aan het verminderen van de overlast en de geurhinder 
rond recyclageparken en rond de site van IGEAN in Sint-Lenaarts. Met de bouw van de nieuwe site 
zullen er heel wat verbeteringen worden gerealiseerd. We zullen terug aan de wereldtop zitten qua 
verwerking van ons GFT-afval. 99% van het afval op deze site zal verwerkt kunnen worden. Plastics 
en ander afval dat niet thuishoort bij het GFT, zal nu machinaal en door technologie verwijderd kunnen 
worden. De installatie zal milieuvriendelijker zijn. Door de bouw van het zonnepark en het winnen van 
biogas, zal deze site volledig zelfvoorzienend zijn. Bij de opbouw zal er een vernevelingsinstallatie 
geïnstalleerd worden rondom de verwerkingssite die de geurmoleculen zullen afbreken. De 
verwerking zal consequenter worden uitgevoerd, waardoor de geur beter gemonitord en afgebroken 
kan worden.  

 


